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Postanowieniem prezydenta 
RP Andrzeja Dudy pięciu za-
służonych Wielkopolan 3 lip-
ca 2023 r. otrzymało Ordery 
Odrodzenia Polski. Podczas 
uroczystości w Wielkopol-
skim Urzędzie Wojewódz-
kim w Poznaniu aktu de-
koracji dokonał sekretarza 
stanu w Kancelarii Prezyden-
ta Rzeczpospolitej Polskiej 
Andrzej Dera oraz wojewoda 
wielkopolski Michał Zieliń-
ski. 

Order ustanowiony został 
w 1921 r. i nadawany jest za 
wybitne zasługi położone 
w służbie państwu i społe-
czeństwu, a zwłaszcza za 
wybitne osiągnięcia w dzia-
łalności publicznej podej-
mowanej z pożytkiem dla 
kraju, za szczególne zasługi 
dla umacniania suwerenno-
ści i obronności kraju, dla 
rozwoju gospodarki naro-
dowej, służby publicznej, za 
wybitną twórczość naukową, 
literacką i artystyczną, za 
wybitne zasługi dla rozwoju 
współpracy Rzeczypospolitej 
Polskiej z innymi państwami 
i narodami. 

– Ta Wasza codzienna 
praca, codzienna służba jest 
najlepszym wyrazem patrio-
tyzmu. To oznaczenie dzisiaj 
jest z jednej strony podzięko-
waniem Rzeczpospolitej za 
to, co robiliście dla kraju, ale 
z drugiej strony to nie jest fi-
nał Waszych działań. To jest 
zobowiązanie, żeby jeszcze 
więcej pracować – tego ocze-
kuje Polska, tego oczekuje 
Wielkopolska – mówił mini-
ster Andrzej Dera.

– Aktywność zawodowa 
każdego z Panów dotyka 
różnych dziedzin życia. An-

gażują się Panowie w popu-
laryzowanie polskich trady-
cji, historii naszego narodu, 
działalność społeczną, publi-
cystyczną i medialną. Każdy 
z Panów jest profesjonalistą 
w swojej branży i każdy, od-
wołując się do wielkopol-
skiego etosu pracy, realizuje 
osobistą wizję patriotyzmu – 
podkreślał wojewoda Michał 
Zieliński.

Tomasz Łęcki, obecny dy-
rektor Muzeum Narodowego 
w Poznaniu, otrzymał Krzyż 
Oficerski Orderu Odrodze-
nia Polski za wybitne zasługi 
w popularyzowaniu polskiej 
historii, kultury i tradycji 
oraz za działalność społecz-
ną. W latach 1981 – 1998 był 
uczestnikiem ruchu harcer-
skiego, a także członkiem 
i założycielem władz krajo-
wych Związku Harcerstwa 
Rzeczypospolitej. Zaanga-
żowany był również w pra-
cę samorządową - w latach 
1998-2014 pełnił funkcję 
burmistrza Murowanej Go-
śliny, a w latach 2003-2011 
był wiceprzewodniczą-
cym Stowarzyszenia Gmin 
i Powiatów Wielkopolski. Od 
2015 r. obejmował stanowi-
sko dyrektora Wielkopol-
skiego Muzeum Niepodle-
głości, z którego zrezygnował 
w 2019 r., kiedy to objął funk-
cję dyrektora Muzeum Na-
rodowego w Poznaniu. Jest 
osobą szczególnie zasłużoną 
dla upamiętniania historii 
Narodu Polskiego w latach 
1917-1990 oraz wspierającą 
działalność edukacyjną, na-
ukową i badawczą Instytutu 
Pamięci Narodowej.

Krzyżem Kawalerskim Or-
deru Odrodzenia Polski za 

wybitne zasługi dla rozwoju 
przedsiębiorczości, za dzia-
łalność na rzecz upamięt-
niania prawdy o zbrodni ka-
tyńskiej uhonorowany został 

Wojciech Bogajewski - pre-
zes Stowarzyszenia Katyń, 
fundator tablic i obrazów 
pamięci w kościele pw. Jana 
Kantego w Poznaniu, a także 

redaktor i organizator wy-
staw i prelekcji dla młodzieży 
na temat powstania wielko-
polskiego oraz ludobójstwa 
w Katyniu.

Order otrzymał również 
Tadeusz Kieliszewski za 
wybitne zasługi w podej-
mowanej z pożytkiem dla 
kraju pracy zawodowej 
i społecznej. Zasłużył się 
jako działacz spółdzielczy 
i samorządowy - był radnym 
Rady Miejskiej Poznania, 
jest także wieloletnim wi-
ceprezesem zarządu Akcji 
katolickiej Archidiecezji Po-
znańskiej. Z kolei w latach 
2017-2021 pełnił funkcję 
przewodniczącego Rady 
Ruchów i Stowarzyszeń 
Katolickich Archidiecezji 
Poznańskiej. Jest również 
współzałożycielem Społecz-
nego Stowarzyszenia Odbu-

dowy Pomnika Wdzięczno-
ści w Poznaniu.

Za wybitne zasługi w po-
pularyzowaniu polskiej kul-
tury i sztuki, za działalność 
społeczną i publicystyczną 
odznaczony Krzyżem Kawa-
lerskim Orderu Odrodzenia 
Polski został także Maciej 
Mazurek, obecny prezes Ra-
dia Poznań. W czasie studiów 
na  Uniwersytecie im. Ada-
ma Mickiewicza w Poznaniu 
w latach osiemdziesiątych 
działał w podziemiu w Libe-
ralno-Demokratycznej Partii 
Niepodległość i w Solidarno-
ści Walczącej. Jest członkiem 
Rady Programowej Kongresu 
Polska Wielki Projekt, a także 
Akademickiego Klubu Oby-
watelskiego im. Prezydenta 
Lecha Kaczyńskiego w Po-
znaniu. Pracował w TVP Kul-
tura i TVP Poznań, jak rów-
nież publikował na takich 
portalach jak: wPolityce.pl, 
Gazecie Polskiej Codziennie, 
Do Rzeczy, w Arteonie, w To-
posie. 

Odznaczenie z rąk mi-
nistra Dery odebrał także 
Wojciech Wybranowski za 
wybitne zasługi w upo-
wszechnianiu wiedzy o hi-
storii Polski, za pracę dzien-
nikarską i publicystyczną. 
Jako dziennikarz od lat pro-
muje polską i wielkopolską 
historię. Pracował w Naszym 
Dzienniku, Rzeczypospolitej, 
Uważam Rze, Do Rzeczy, a od 
czerwca 2021 pełnił funkcję 
redaktora naczelnego Głosu 
Wielkopolskiego. Przez sze-
reg lat ujawniał i piętnował 
szereg nieprawidłowości 
w działaniach administracji 
rządowej i samorządowej. 

Nina Swarcewicz

Ordery Odrodzenia Polski dla zasłużonych Wielkopolan
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SPRZEDAŻ WĘGLA I PELLETU
TRZCIEL UL. KOŚCIUSZKI 20

PON-PT 8:00- 16:00, 
SOBOTA 8:00- 12:00  

rbj.sp@wp.pl
tel. 512 306 483 lub 534 611 454

SKUP ZŁOMU
MAKULATURY i METALI KOLOROWYCH
TRZCIEL UL. KOŚCIUSZKI 20

PON-PT 8:00- 16:00
SOBOTA 8:00- 12:00 

biuro@zlom.poznan.pl
tel. 509 174 596 lub 534 611 454

A OKNA A DRZWI A BRAMY
A PARAPETY A ROLETY 

A ROLETKI MATERIAŁOWE 
A MARKIZY A MOSKITIERY 

A STEROWANIE

PROFESJONALNY PARTNER

www.gmyrpol.pl    
gmyrpol@post.pl
Stęszew
ul. Kosickiego 9 
tel./fax: 61 813 56 14
tel. kom: 692 436 416

Opalenica
ul. Wierzejewskiego 40
tel./fax: 61 447 56 08
tel. kom: 602 648 298

Nowy Tomyśl
ul. Ogrodowa 28
tel./fax: 61 442 55 41
tel. kom: 606 205 271

Wolsztyn
ul. Słowackiego 11A
tel./fax: 68 346 93 65
tel. kom: 608 311 016

Znajdziesz nas na: www.comland.pl
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FARBY,  TAPETY, FOTOTAPETY

AKCESORIA MALARSKIE

KLEJE, LAKIERY, OKLEINY
LISTWY DEKORACYJNE

KARNISZE, KINKIETY, PŁYTY G–K 

Niałek Wielki 60
64-200 Wolsztyn

(kierunek przystań żeglarska)

tel: 68 384 0773 / hurtownia@izomet.pl

Profesjonalna naprawa telefonów GSM
NATYCHMIASTOWE POŻYCZKI
LOMBARD

www.lombardd.pl
Nowy Tomyśl ul. Piłsudskiego 4
Grodzisk Wlkp. ul. Bukowska 11 tel. 509 408 163

Znajdziesz nas na: www.comland.pl



POWIATY-GMINY
lipiec 20234

EDMuND BOSY

OKRĘGOWA StACJA KONtROLI POJAZDÓW
Dębsko, ul. Rakoniewica 14, 64-050 Wielichowo

Mechanika A Blacharstwo A Lakiernictwo A Pomoc drogowa, A Naprawy bezgotówkowe PZU  A Sklep Auto-części

tel. 61 444 22 17   tel. 61 444 23 15 tel. kom. 604 815 752

PRZEGLĄdY REJESTRACYJNE SAMOCHOdÓW ZASILANYCH GAZEM
SAMOCHODY OSOBOWE „B” I DOSTAWCZE (do 3,5 t.)

SAMOCHODY CIĘŻAROWE „C” (do 16 t.)
SAMOCHODY CIĘŻAROWE „C” (pow. 16 t.)

AUTOBUSY „D”
CIĄGNIKI „T”

PRZYCZEPY I NACZEPY „E” 

Przed zimą w ub. roku dzien-
nikarze telewizji komercyjnej 
straszyli surową zimą, bra-
kiem węgla i drewna, oraz że 
ludzie będą umierać z zimna. 
Co się okazało nie było tak źle. 
Jak sobie radziło pana Przed-
siębiorstwo?
Sytuacja przed poprzednim se-
zonem grzewczym faktycznie 
była niepewna. Słyszeliśmy, że 
mamy zbierać gałęzie, że nie 
wiadomo czy przypłyną stat-
ki z węglem. Była bardzo duża 
chwiejność na rynku, a ceny 
poszybowały wysoko w górę.  
Przypomnę tylko, że polska 
produkcja ciepła jest najbar-
dziej w Europie uzależniona 
od węgla. Dla naszego przed-
siębiorstwa stanowiło to duże 
wyzwanie, zwłaszcza, że wa-
runki realizacji dostaw węgla 
i gazu zmieniły się diametralnie 
na korzyść dostawców paliw. 
Spółki ciepłownicze stanęły na 
krawędzi i same musiały z tym 
poradzić. Na szczęście dzięki 
właściwym decyzjom i zaan-
gażowaniu wszystkich pra-
cowników udało się wywiązać 
z powierzonych spółce zadań 
i dostarczyć zamówioną ilość 
ciepła do wszystkich domów 
i firm w Lesznie. 

Łagodna zima spowodowała 
że PEC zaoszczędził na za-
kupie węgla i gazu. Jednak 
ceny tych surowców wzrosły 

o 100%. W związku z tym ja-
kie decyzje podjęło kierow-
nictwo ciepłowni by uniknąć 
strat finansowych?
Panie Redaktorze, przed roz-
poczęciem sezonu grzewczego 
2022/2023 w przypadku nasze-
go przedsiębiorstwa ceny węgla 
wzrosły o 500 % a cena gazu 
o 800%! Niestety nie zaosz-
czędziliśmy na zakupie węgla 
i gazu, wręcz przeciwnie, spół-
ka poniosła najwyższe w histo-
rii koszty zakupu opału. Dziś 
dalej żyjemy w czasie kryzysu, 
ale dla mnie przynosi on rów-
nież szansę na przyspieszenie 
tempa transformacji. Naszym 
celem jest nie tylko dekarbo-
nizacja ale i dywersyfikacja 
źródeł ciepła. Aktualnie trwa-
ją prace nad nową biomasową 
inwestycją MPEC, tj. budowy 
nowego zespołu urządzeń oraz 
budynków i budowli ma na celu 
produkcję energii elektrycznej 
oraz cieplnej w zespole wyso-
kosprawnej kogeneracji.  Jest 
też kilka propozycji rozwiązań 
systemowych na rynku węgla 
chociażby zmiana/zawieszenie 
przepisów w zakresie stan-
dardów emisyjnych  CO2 dla 
przedsiębiorstw, czy szersza 
współpraca z sektorem elek-
troenergetycznym, gazowym, 
współpraca z szeroko rozumia-
nym przemysłem czy sektorem 
mieszkaniowym. Istotna jest 
też edukacja i podnoszenie 

świadomości ekologicznej  oraz 
zmiany zarówno rozporządze-
nia taryfowego, prawa energe-
tycznego, jak i zmiana w mode-
lu regulacji

Polska jest w czołówce euro-
pejskiej w wydobyciu węgla. 
Jednak kary za emisję Co2 
w Unii Europejskiej są bardzo 
dotkliwe. Mimo tego kraje, 
które mają ten surowiec wy-
dobywają go z kopalni. Jakie 
zdanie jest pana prezesa PEC 
w tym temacie?
Na tle UE nasz kraj jest wyjąt-
kowy. Z jednej strony, w po-
równaniu z całą resztą Europy, 
mamy dużo więcej niż inni do-
mów czy mieszkań opalanych 
węglem, a z drugiej, w przypad-
ku dużych miast, możemy się 
pochwalić rozbudowanymi sys-
temami ciepłowniczymi, o wy-
jątkowej wielkości, również na 

tle Unii. Problem ciepłowni to 
nie tylko brak surowca, ale tak-
że wysokie ceny węgla i gazu. 
trudną sytuację wielu ciepłow-
ni komplikują także wspomnia-
ne  wysokie ceny uprawnień do 
emisji CO2. Rosnące w błyska-
wicznym tempie ceny upraw-
nień do emisji CO2 uderzają 
przede wszystkim w polską 
energetykę i ciepłownictwo. 
Bruksela coraz mniej rozumie 
stanowisko Polski. UE jest sil-
nie nastawiona na dojście do 
neutralności klimatycznej, co 
ma nastąpić w 2050 roku, dla-
tego też wcale nie kwapi się 
do zmian w systemie opłat za 
emisję CO2. Dodam tylko, że za 
ten quasi podatek jeszcze przed 
kilkoma laty, za jedno upraw-
nienie, płaciło się 3-4 euro, na 
początku 2021 - już ponad 30 
euro. Obecnie ceny zbliżają się 
do 100 euro za jedno uprawnie-
nie. Takie wzrosty to następ-
stwo m.in. gry spekulantów, 
którzy skupują uprawnienia 
i windują w ten sposób ich ceny.

W Polsce codziennie są wy-
wożone dziesiątki tysięcy ton 
odpadów na różne wysypiska. 
Czy widzi pan możliwość wy-
korzystania ich do przetwa-
rzania  ciepła  bioenergetycz-
nego?
Polska produkcja ciepła jest 
najbardziej w Europie uzależ-
niona od węgla – ciepłownie 

systemowe spalają co roku ok. 
14,5 mln t tego surowca. Dlate-
go też rozwój technologii opar-
tych na OZE w ciepłownictwie 
jest nieunikniony, ponieważ 
polityka klimatyczna UE za-
kłada, że do 2040 roku gospo-
darstwa domowe i przemysł 
będą ogrzewane przez ciepło 
systemowe lub niskoemisyjne 
źródła. Taki cel rząd wyznaczył 
też w „Polityce energetycznej 
Polski do 2040 roku.” Rozma-
wiamy z inną komunalną spół-
ką odpowiedzialną za zbiorowe 
oczyszczanie miasta o ich po-
trzebach inwestycyjnych i sta-
ramy się aktywnie uczestniczyć 
we wszystkich projektach – 
również w tych, które są dofi-
nansowane przez NFOŚiGW. 
Uważam, że  trzeba maksymal-
nie wykorzystać krajowe nośni-
ki w tym instalacje termiczne-
go przekształcania odpadów.  
A wszystko to w ramach go-
spodarki o obiegu zamkniętym 
- wykorzystanie odpadów po-
wstających w gospodarstwach 
domowych do produkcji ciepła 
i energii elektrycznej. Za jed-
nym zamacham mieszkańcy 
otrzymają tańsze zagospoda-
rowanie odpadów oraz energię 
cieplną.

5. czące budowy małych elek-
trowni atomowych w Polsce 
do wytwarzania energii elek-
trycznej kierując się ekono-

mią i bezpieczeństwem?
Ciepłownictwo czekają ogrom-
ne inwestycje. Ciepłownictwo 
jest tym sektorem rynku, któ-
ry będzie wymagać głębokich 
przeobrażeń, co wynika m.in. 
z polityki europejskiej, nowych 
dyrektyw i potrzeb, ponieważ 
wszyscy chcemy mieć czyste 
powietrze. A regulacje Unii 
Europejskiej, które w tej chwi-
li wchodzą: Fit for 55 i REPo-
werEU, w pewnym momencie 
dotkną przedsiębiorstw cie-
płowniczych. Dlatego musimy 
myśleć o tym, żeby zmienić 
koszyk naszych paliw, żeby 
przejść w kierunku wykorzy-
stania ciepła odpadowego, 
a najlepiej przejść całkowicie 
na energię odnawialną OZE. 
Skala potrzeb inwestycyjnych 
jest jednak ogromna, możemy 
mówić o miliardach złotych, 
to jest rząd wielkości zbliżony 
do ok. 100 mld zł w ciągu 10 
lat. Małe reaktory modułowe 
(SMR) będą miały bez wątpie-
nia zastosowanie dla dużych 
zakładów przemysłowych, ale 
mogą być one wykorzystane 
także do ogrzewania mieszkań, 
dostarczając ciepło do miej-
skich sieci ciepłowniczych. To 
są jednak bardzo skomplikowa-
ne i bardzo drogie urządzenia, 
gdyż kwestie bezpieczeństwa 
nie mogą być traktowane bar-
dziej pobłażliwie niż w dużych 
reaktorach energetycznych.

Ciepłownictwo czekają ogromne inwestycje
Z dyrektorem Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Lesznie- Bartoszem Rzeźniczakiem rozmawia Franciszek Gwardzik

Zakład  Szewski „Jar- But”
świadczy usługi: a rozciąganie obuwia a wszywanie zamków a  zelowanie a wymiana fleków

ul. Sienkiewicza 15 ( przy targowisku) w Grodzisku Wlkp

   tel. 535 840 919



5POWIATY-GMINY
lipiec 2023

W ostatnich latach Europa 
zmaga się z napływem ogrom-
nej fali nielegalnej migracji de-
stabilizującej nasz kontynent. 
Elity Europejskie jak się okaza-
ło bardziej cenią sobie ludność 
napływową z Afryki niż bez-
pieczeństwo własnych kobiet 
i dzieci. Doprowadziło to do 
fali ataków na Europejczyków. 
Na placach zabaw dźgane no-
żami są dzieci, przykładem 
może być Francja, gdzie na-
pastnik dźgnął nożem czwórkę 
małych dzieci i  dwójkę doro-
słych w  mieście Annecy. Nie 
muszę dodawać, że sprawcą 
był 31 letni Syryjczyk posia-
dający status uchodźcy. Inna 
szokująca sprawa to zabójstwo 
dokonane 22.05.2013 roku 
w Londynie, gdzie rzeźnickim 
tasakiem sprawca odciął gło-
wę Brytyjskiemu żołnierzowi. 
Wykrzykiwali przy tym słowa 
Allah akbar, z pochodzenia 
są Nigeryjczykami. Ostatnia 
z wielu opisywanych przy oka-
zji innych artykułów spraw 
będzie dotyczyła mordu i bru-
talnego gwałtu na Polce w Gre-
cji. Anastazja Rubińska stała 
się ofiarą 32 letniego migranta 
z Bangladeszu. Warto również 
wspomnieć o tym, że aktualnie 
Francja płonie. Setki spalo-

nych aut, zniszczone budynki 
administracji publicznej, skle-
py i wielu rannych, ale o tym 
opowiemy później. Tutaj nato-
miast warto zacytować słowa 
Donalda Tuska lidera Platfor-
my Obywatelskiej, co mówił 
na temat pewnych istotnych 
elementów zachodniej kultu-
ry. Kwintesencją zachodu jest 
to, że ludzie się lubią, szanują, 
uśmiechają do siebie. Jednak 
jak mam wrażenie, że Francu-
zom, Belgom i Niemcom ostat-
nio nie jest do śmiechu. Ponie-
waż przyjęli w swoje szeregi 
nowy rodzaj kultury, oparty na 
brutalnej sile, przemocy i bra-
ku poszanowania wszystkich 
wartości jakie ważne są dla Eu-
ropejczyków.

Muzułmański imam Mo-
hammad Tawhidi we wrześniu 
2022 roku gościł w telewizji 
Manoto, gdzie poruszył kwe-
stię migrantów przybywają-
cych do Europy. Jego opinia 
okazała się być bardzo skrajna. 
Co ciekawe, znalazło się w niej 
również miejsce na dobre sło-
wo dla Polski.

Wy (francuskie władze.) 
poszliście do muzułmańskich 
krajów i zaimportowaliście 
najgorsze śmieci, które te 
kraje chciały umieścić w wię-

zieniach albo wyizolować od 
reszty społeczeństwa. Wy 
przyszliście i wzięliście ich do 
siebie. Dlaczego? Dla taniej 
siły roboczej, ale ci islamscy 
ekstremiści nie chcą pracować. 
Oni chcą tylko darmowych za-
siłków (…) Dlaczego w Polsce 
nie ma islamskich zamachów 
terrorystycznych? Bo Polska 
nie importuje ekstremistów za 
tanią siłę roboczą (…) A spójrz-
my na Polskę. Oni nie narze-
kają na islamski ekstremizm. 
Nie było ani jednego ataku 
terrorystycznego w Polsce. 
Od razu jak wyczuli, że będzie 
problem, zasłonili się przed 
nim polską polityką - pięknie.

Niestety kolejny genialny 
pomysł „postępowej Europy” 
Pakt Migracyjny a jego zapisy 
zostały przyjęte przy sprzeci-
wie Polski i Węgier. Zawarto 
w nim zasadę warunkowości 
– albo kraje zgodzą się na re-
lokacje migrantów, docierają-
cych na południe Europy przez 
Morze Śródziemne, albo będą 
płacić około 20 tysięcy euro za 
każdą nieprzyjętą osobę.  Pol-
ska krytykuje ten zapis i doma-
ga się, by tą kwestią zajęli się 
przywódcy unijnych krajów na 
szczycie, bo tam decyzje po-
dejmowane są jednomyślnie. 
Jak doskonale widać Europa 
nadal jest zaślepiona a kanały 
przerzutowe migrantów kwit-
ną w najlepsze. Bezpieczeń-
stwo milionów Europejczyków 
z dnia na dzień staje się coraz 
mniejsze. W wielu miastach 
na starym kontynencie funk-
cjonuje coraz więcej stref „No 
Go”, do których boi się nawet 
zaglądać policja. Gwałty, burdy 
i ataki na bezbronną ludność 
są na porządku dziennym. 
W Polsce takich zachowań 
przez migrantów z Afryki czy 
innych stron świata odnoto-
waliśmy absolutne „0”. Jed-
nak to Donald Tusk próbuje 
nam wmówić, że zły PiS ściąga 

cichaczem tysiące migran-
tów do Polski. Właściwie to 
od kilku dni szef Platformy 
Obywatelskiej Donald Tusk 
stara się przekonać Polaków, 
że największym zagrożeniem 
dla nich są osoby, które w peł-
ni legalnie przyjeżdżają nad 
Wisłę w poszukiwaniu za-
trudnienia. Obecnie zamiast 
spróbować wytłumaczyć tę 
pomyłkę, brnie w tę samą nar-
rację.  Metamorfoza Donalda 
Tuska, który  jeszcze kilka lat 
temu groził Polsce karami za 
nieprzyjmowanie nielegalnych 
imigrantów, w polityka sprze-
ciwiającemu się jakimkolwiek 
przyjazdom obcokrajowców 
do Polski była tak samo zaska-
kująca jak i niewiarygodna. 

  Zestawia osoby, które uzy-
skały wizę i zgodę pracodawcy 
na podjęcie pracy w naszym 
kraju, z nielegalnymi imigran-
tami, którzy przebywają na 
Starym Kontynencie wyłącz-
nie za sprawą przemytników 
ludzi.  Szef PO po raz kolejny 
stara się dać do zrozumienia, 
że w jego ocenie nie ma róż-
nicy między osobami  przyby-
wającymi do Polski legalnie na 
określony czas do pracy a tymi, 
którzy znajdą się w Euro-
pie  nielegalnie, i których Pol-

ska musiałaby przyjmować 
przymusowo w ramach re-
lokacji. Jego zachowanie, jak 
i całej Platformy Obywatelskiej 
przypomina absolutną schi-
zofrenię. Wystarczy przyjrzeć 
się jak głosowali europosłowie 
związani z Platformą w spra-
wie pakietu migracyjnego, któ-
ry zmusza państwa Europy, 
aby przyjmowały nielegalnych 
migrantów do siebie. Bartosz 
Arłukowicz, Włodzimierz 
Cimoszewicz, Leszek Miller, 
Sylwia Spurek, Róża Thun 
i wielu innych zagłosowało 
„ZA” przymusową relokacją. 
Ludzie Tuska, których wysłał 
do Parlamentu Europejskiego 
poparli tą niekontrolowaną re-
lokację. Dopóki rządzimy, zero 
tolerancji dla takich bzdur. Nie 
wjedzie ani tysiąc, ani pięćset, 
ani jeden. Nie jestem zasko-
czona, że Niemcy nie mogą 
przeżyć naszej decyzji i reagują 
w bardzo ożywiony sposób, do 
tego stopnia, że chcą nas ka-
rać, bo de facto jest to decyzja 
niemiecka. To, że próbują za-
straszać pokazuje, jak są zde-
terminowani, żeby do Polski 
przesłać tych, którzy mogą być 
zagrożeniem. Nie będzie na-
szej zgody na taki proceder. 

Redakcja

Elity Europejskie bardziej cenią migrantów z Afryki niż 
bezpieczeństwo własnych kobiet i dzieci
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Premier RP Mateusz Mora-
wiecki ogłosił listę rankingo-
wą w ramach Rządowego Pro-
gramu Odbudowy Zabytków! 
Gmina Opalenica otrzymała 
na ten cel milion złotych!

Dzięki wsparciu Posła Mar-
cina Porzucka po 500 000 zło-
tych zostanie przeznaczonych 
na dwa zadania:

- renowację elewacji na bu-
dynku kościoła pw. Świętego 
Mateusza w Opalenicy;

- renowację kościoła pw. 
Świętej Katarzyny w Dako-
wach Mokrych.

Rządowy Program Odbudo-
wy Zabytków jest to Program, 
który wspiera samorządy 
w poprawieniu stanu, odbu-
dowie i remontach obiektów 
zabytkowych przyczyniając 
się tym samym do poprawy 
ich stanu i uchroni przed 
degradacją i niszczeniem. 
Program kierowany jest bez-
pośrednio do jednostek samo-
rządu terytorialnego, a za ich 
pośrednictwem również do 
innych podmiotów zobowią-
zanych do opieki nad zabyt-
kami. Dofinansowanie będzie 
przyznawane na realizację 
zadań inwestycyjnych zwią-
zanych z ochroną zabytków 
i opieką nad zabytkami. Może 
być przeznaczone na prace 
konserwatorskie, restaurator-
skie i roboty budowlane przy 
zabytku prowadzone przez 
jednostki samorządu teryto-
rialnego albo na udzielenie 
dotacji samorządowej na takie 
prace. 

Milion złotych dotacji na renowację kościołów
Największą zmorą mieszkań-
ców praktycznie każdej gmi-
ny w Polsce są drogi. Każdy 
chciałby by jakość nawierzch-
ni odcinków, z których się ko-
rzysta, była jak najlepsza. Nie-
stety zwykle na przeszkodzie 
stają finanse.

Każdy samorząd ma okre-
śloną pulę środków na zadania 
inwestycyjne, nie wszystkie 
zadania – w tym te związane 
z modernizacją dróg – udaje 
zrealizować się od razu, szcze-
gólnie w dzisiejszych czasach 
– gdy ceny zarówno samych 
produktów, jak i usług są bar-
dzo wysokie.

Również w Rudnikach, 
w gminie Opalenica miesz-
kańcy zmagają się z takimi 
problemami. Władze gminy 
robią wszystko by sprostać 
oczekiwaniom i sukcesywnie 
starają się realizować zadania, 
zaspokajać potrzeby społecz-
ne. Jednak budżet nie jest mó-
wiąc kolokwialnie „z gumy”, 
by od razu wszystko zrealizo-
wać. 

Szansą są środki zewnętrz-
ne – choćby z finansów pań-
stwowych. O takich możliwo-
ściach w kontekście Rudnik 
mówił podczas wizyty Po-
seł Prawa i Sprawiedliwości 
Marcin Porzucek, który wraz 
z Burmistrzem Opalenicy To-
maszem Szulcem spotkał się 
z mieszkańcami.

Rozmawiano o potrze-
bach, głównie tych drogo-
wych. Goście sołectwa oglą-
dali między innymi drogę 

z Rudnik w kierunku Kry-
stianowa. Choć odcinek jest 
asfaltowy, to stan drogi jest 
fatalny i wymaga konkretnej 
modernizacji.

Poseł Porzucek, który już 
nie po raz pierwszy wizyto-
wał w naszej gminie - podczas 
spotkania mówił o możli-
wościach na zmianę takiego 
stanu rzeczy. Dodał również, 
że postara się pomóc społecz-
ności, jak i władzom gminy 

w realizacji drogowych za-
mierzeń.

Zresztą nie są to słowa 
rzucane na wiatr, bo Marcin 
Porzucek już wielokrotnie 
wspierał nasz samorząd. Przy-
kładem jest choćby pokaźna 
dotacja jaką dzięki jego wspar-
ciu otrzymaliśmy na moder-
nizację ulicy Nowej w Opale-
nicy, czy właśnie realizowana 
przebudowa drogi w Kopan-
kach.

Jest szansa na poprawę jakości dróg

Wykonujemy usługi w zakresie:
a badania technicznye pojazdów w pełnym zakresie
a diagnostyka pojazdów a komputerowe sprawdzanie amortyzatorów
a naprawy samochodów osobowych wszystkich marek
a naprawy samochodów ciężarowych, autobusów, przyczep i naczep
a naprawa sprzętu rolniczego - ciągniki, kombajny itp
a mycie oraz konserwacja pojazdów a zbieżność kół w 3D
a naprawa i sprzedaż gaśnic oraz sprzętu p. poż. a spawanie aluminium 
a naprawa skrzyń biegów samochodów cięarowych Iveco, Mercedes, Scania, 
Volvo, Renault itp.

OKRĘGOWA 
StACJA 
KONtROLI 
POJAZDÓW

www.diagrolmet.pl
64-200 Wolsztyn, ul. dworcowa 15F

tel./fax: 68 384 2223, tel. kom.  602 108 348,  602 578 443

Do każdego badania technicznego - NIESPOdZIANKA
POSTAW NA TRADYCJĘ I DOŚWIADCZENIE

Jaromierz 38, 64-225 Kopanica
tel 68 384 06 45 – tel. kom. 604 222 116, 694 560 009

www.brudlo.com.pl
Zapraszamy na naszego Facebooka oraz Instagram

a pelargonie, begonie, niecierpki, surfinie, rośliny ozdobne  
z liści oraz wiele, wiele innych roślin na balkony i tarasy

 a wiszące donice z kwiatami  a byliny i trawy  a rozsadę 
ziół i warzyw a bardzo duży wybór donic, doniczek 

i skrzynek balkonowych
a fachową obsługę i doradztwo

a obsadzanie mis, skrzynek i donic
Godziny otwarcia: pon-pt 7:00-18:00 

sb 7:00-15:00 / niedziele i święta nieczynne
Godziny otwarcia: pon-pt 7:00-18:00 

sb 7:00-15:00 / niedziele i święta nieczynne 

Polecamy: 

PORADNIA CHIRURGICZNA
tel.  502 033 012  tel.  61 444 89 86

rejestracja czynna /wejście B/
GRODZISK WLKP. uL. POLNA 4

a wtorki 12.00 - 15.00 
a środy 13.00 - 18.00

Przychodnia Specjalistyczna
„POLIKLINIKA” NZOZ

Poseł Porzucek postara się pomóc społeczno-
ści, jak i władzom gminy w realizacji drogo-
wych zamierzeń

„
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W dniu 19 czerwca nastą-
piło uroczyste otwarcie 
nowego obiektu nowoto-
myskiej szkoły muzycznej.  
Na uroczystość przybył 
przedstawiciel Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa Naro-
dowego Starszy Wizytator 
Centrum Edukacji Artystycz-
nej Regionu Wielkopolskie-
go Artur Matejuk, Sekretarz 
Stanu w Ministerstwie Roz-
woju i Technologii Grzegorz 
Piechowiak, przedstawiciele 
władz samorządowych Sta-
rosta Powiatu Nowotomy-
skiego Andrzej Wilkoński, 
Wicestarosta Powiatu Nowo-
tomyskiego Marcin Brambor, 
Zastępca Burmistrza Nowego 
Tomyśla Grażyna Pogonow-
ska, Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Nowym Tomyślu 
Marek Ratajczak, Wiceprze-
wodniczący Rady Miejskiej 
w Nowym Tomyślu Wojciech 
Andryszczyk, Radni Powiatu 
Nowotomyskiego, Ksiądz Ka-
nonik Grzegorz Walachowski 
Proboszcz Parafii pw. NMP 
Nieustającej Pomocy, dyrek-
torzy szkół, emerytowani 
pracownicy i przyjaciele na-
szej szkoły.

Dyrektor Krystyna Szym-
ko witając przybyłych gości 
podkreśliła, że społeczność 
szkolna bardzo się cieszy 
z rozbudowanego i zmoder-
nizowanego budynku szko-
ły, gdyż z pewnością liczba 
uczniów   będzie się systema-

tycznie zwiększać. Dyrektor 
szkoły podziękowała wszyst-
kim, którzy przyczynili się do 
powstania nowego obiektu. 
Podziękowała Ministerstwu 
Kultury i Dziedzictwa Na-
rodowego, organowi prowa-
dzącemu i nadzorującemu 
szkołę za otrzymane dofi-
nansowanie ze środków Mi-
nistra Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego pochodzących 
z Funduszu Promocji Kultu-
ry – państwowego funduszu 
celowego w ramach Progra-
mu Ministra „Infrastruktura 
szkolnictwa artystycznego” 
oraz ze środków budżetu pań-
stwa w ramach Programu  In-
westycji w latach 2021 - 2023   
na realizację zadania  adapta-
cji poddasza nieużytkowego, 
przebudowę funkcjonalno 
- techniczną budynku szkoły 
wraz z  jej  rozbudową o łącz-
nik z klatką schodową, win-
dą, szatnią i portiernią w celu 
zapewnienia odpowiedniej 
infrastruktury. Po przebu-
dowie i rozbudowie budynek 
spełnia wyższe wymagania 
techniczne, nie tylko zyskał 
nowe, bardzo ważne elementy 
jakimi są: nowa sala kameral-
na, nowa sala rytmiki, nowo-
czesne sale dydaktyczne, ale 
również nabrał reprezenta-
cyjnego wyglądu.

Dzięki rozbudowie szkoła 
zyskała duży hol i wygodną 
klatkę schodową z windą. 
Część historyczna budyn-

ku uzyskała: nowy układ 
pomieszczeń, odświeżony 
wygląd, odgrzybione ściany, 
odnowioną elewację, wymie-
nione i wzmocnione elemen-
ty konstrukcyjne, poddasze  
w pełni zagospodarowane 
i doświetlone światłem na-
turalnym. Nowa strefa wej-
ściowa nie tylko ułatwia prze-
mieszczanie się po budynku 
osobom niepełnosprawnym, 
ale także jest łącznikiem po-
między częścią historyczną 
a salą koncertową ze studiem 
nagrań, którą planujemy 
w przyszłości zrealizować. 
Szczególny nacisk położyli-
śmy na akustykę pomiesz-
czeń z uwagi na charakter 
obiektu. Sale ćwiczeń zosta-
ły wyposażone w specjalne 
okładziny ścienne oraz wy-
kładziny czynne akustycznie. 
Wprowadzone rozwiązania 
dają możliwość komforto-

wego prowadzenia zajęć dy-
daktycznych, ćwiczeń gry na 
instrumencie indywidualnie 
oraz w zespołach instrumen-
talnych.

Sala kameralna najbardziej 
reprezentacyjna przestrzeń 
w starej części obiektu (prze-
znaczona, m.in. do występów 
chóru i orkiestry szkolnej) wy-
łożona została indywidualnie 
zaprojektowaną okładziną 
chłonną oraz tzw. Dyfuzorem 
Shroedera, rozpraszającym 
fale akustyczne. 

Całkowita wartość zadania 
to kwota 8 058 665,00 zł

Głównym wykonawcą była 
firma budowlana NOR-BUD 
Norbert Chudy z Bolewic, któ-
ra miała do realizacji niełatwy 
projekt, bowiem zawierał nie 
tylko elementy budowlane, 
ale także akustyczne i wykoń-
czenie wnętrz, wymagające 
nieustannej konsultacji pod-

czas  wykonania.
Dyrektor szkoły Krysty-

na Szymko podkreśliła bar-
dzo dobrą, ścisłą współpracę 
głównego projektanta Magda-
leny Gałczyńskiej, konstruk-
tora Krzysztofa Krawczyka, 
Karoliny Groszek, architekta 
wnętrz, projektantów bran-
żowych, w szczególności Fir-
my Perfekta, z Generalnym 
Wykonawcą. To dzięki owoc-
nej współpracy nasza szkoła 
pięknie się prezentuje.

Program uroczystości 
przedstawiał się następująco:

Przed budynkiem nowej 
szkoły nastąpiło uroczyste 
oficjalne przecięcie wstęgi 
do którego zaproszeni zostali 
Starszy Wizytator Centrum 
Edukacji Artystycznej Regio-
nu Wielkopolskiego Artur 
Matejuk, Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Rozwoju 
i Technologii Grzegorz Pie-

chowiak, Starosta Powiatu 
Nowotomyskiego Andrzej 
Wilkoński. 

Następnie Ksiądz Kanonik 
Grzegorz Walachowski, Pro-
boszcz Parafii pw. NMP Nie-
ustającej Pomocy poświęcił 
nowy obiekt szkoły. 

Słów uznania i gratulacji 
nie szczędzili zaproszeni go-
ście. Sekretarz Stanu w Mi-
nisterstwie Rozwoju i Tech-
nologii Grzegorz Piechowiak 
dziękując za zaproszenie, 
złożył na ręce dyrektor szko-
ły flagę Rzeczypospolitej Pol-
skiej.

Kolejnym punktem uroczy-
stości było zwiedzanie nowe-
go budynku szkoły.

Na zakończenie uroczyste-
go otwarcia budynku Szkoły 
Dyrektor zaprosiła wszyst-
kich gości na Galowy Kon-
cert w wykonaniu uczniów 
i nauczycieli nowotomyskiej 
szkoły do Sali widowiskowej 
Nowotomyskiego Ośrodka 
Kultury. Przed koncertem 
zaproszeni goście oraz zgro-
madzeni słuchacze obejrzeli 
prezentację multimedialną 
„Szkoła wczoraj i dziś”.

Koncertem uczniowie oraz 
nauczyciele wyrazili swą 
wdzięczność za trud i stara-
nia włożone w tak wielką in-
westycję.

Po  koncercie goście zostali 
zaproszeni na poczęstunek.

Krystyna Szymko
Dyrektor szkoły

Uroczyste otwarcie budynku Szkoły po realizacji projektu przebudowy i rozbudowy                         
w ramach Programu Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego

„ Infrastruktura Szkolnictwa Artystycznego”
oraz Programu Inwestycji finansowanej z budżetu państwa w latach 2021-2023
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Z przyjemnością informu-
jemy , że w środę 15 czerwca 
2023r.  nauczycielka w- f Be-
ata Mrozek  ze Szkoły Pod-
stawowej w Rakoniewicach i 
student AWF Wrocław Daniel 
Mrozek otrzymali nominacje 
i wyróżnienie w finale XV 
edycji Ogólnopolskiego Kon-
kursu im. Eugeniusza Pia-
seckiego pt.: „Lekcja wycho-
wania fizycznego realizującą 
podstawę programową z wy-
korzystaniem atrakcyjnych 
form aktywności fizycznej” 
pod honorowym patronatem 
Wielkopolskiego Kuratora 
Oświaty. W konkursie zapre-
zentowały się uczennice z 
klasy 6 A i 6D ze Szkoły Pod-
stawowej w Rakoniewicach . 
Zadanie polegało na nagraniu 
filmu oraz przesłaniu kon-
spektu lekcji.  Wykorzystali-

śmy innowacyjne formy takie 
jak : joga , tabata z wykorzy-
staniem wiedzy o olimpizmie 
oraz relaksacje prowadzona 
metodą odsłuchania nagra-
nia muzycznego. 

Tegoroczna edycja była  re-
kordowa pod względem licz-
by zgłoszeń, które napłynęły 
m.in. z Poznania, Swarzędza, 

Katowic, Wrocławia, Bielska 
Białej, Śremu oraz innych 
miejscowości z całej Polski.  

Z niemałym zaskoczeniem 
dla nas  nasza lekcja została 
zaprezentowana na forum w 
auli AWF w Poznaniu i otrzy-
mała wyróżnienie jako lekcja 
kreatywna.

Beata Mrozek

Wyróżnienie w Ogólnopolskim Konkursie 
im. Eugeniusza Piaseckiego

Dnia 14.07.2023 r. podczas 
letniego wypoczynku organi-
zowanego w Caritas Rakonie-
wice pracownik Państwowej 
Powiatowej Inspekcji Sani-
tarnej w Grodzisku Wlkp. 
przeprowadził pogadankę na 
temat bezpiecznych zacho-
wań w tracie wakacji.

Przy współpracy z Komen-
dą Powiatową Policji w Gro-
dzisku Wielkopolskim przy-
pomniano dzieciom jakich 
zasad przestrzegać i przed 
czym się chronić podczas 
spędzania wolnego czasu nad 
wodą, w górach czy lesie.

Wspomniano o zagroże-
niach wynikających z kąpieli 

w fontannach oraz o tym jak 
uchronić się przed ugryzie-
niem przez kleszcze, które 
przenoszą różne choroby wi-
rusowe i bakteryjne.

Wytłumaczono jak ważne 
jest asertywne zachowanie 
w kontaktach z nieznajomy-
mi oraz podczas niebezpiecz-
nych sytuacji z rówieśnikami. 
Zaapelowano o niesięganie 
po używki i przedstawiono 
jakie konsekwencje się z tym 
wiążą. 

Dzieci mogły również za 
pomocą alkogogli zobaczyć, 
jak zachowuje się organizm 
podczas upojenia alkoholo-
wego. 

W dniu 16 czerwca 2023 r. w 
sali ROK-u odbyła się uroczy-
stość 45-lecia powstania To-
warzystwa Miłośników Ziemi 
Rakoniewickiej im. Michała 
Drzymały w Rakoniewicach. 
Na uroczystości zjawili się 
członkowie TMZR oraz za-
proszeni goście: przedsta-
wiciele władz powiatowych, 
gminnych, reprezentanci 
organizacji, instytucji i sto-
warzyszeń z naszego regionu.

Podczas gali wręczono 
tytuły „Zasłużony dla Gmi-
ny Rakoniewice” Panom 
Edwardowi Laskowskiemu i 
Czesławowi Rostkowskiemu. 
Wniosek o nadanie tych od-
znaczeń złożyło nasze towa-
rzystwo. 

Listy gratulacyjne nato-
miast otrzymali byli i obecni 
członkowie Towarzystwa, 
którzy od wielu lat wspie-

rają działalność, niektóre 
osoby działają od początku 
powstania TMZR, a nie-
które trochę krócej lecz są 
bardzo zaangażowane w 

działalność. Osoby wyróż-
nione listem gratulacyjnym: 
Czesław Rostkowski, Anna 
Formaniewicz, Edward La-
skowski, Janina Lenart, 

Józef Kowalonek, Krysty-
na Pietrzak, Dariusz Wajs, 
Jan Świtała, Łucja i Edward 
Grzegorczukowie, Janusz 
Hojan, Franciszek Gwar-
dzik, Katarzyna Hofman, 
Maria Dudzińska, Małgo-
rzata Świergul- Chmiel, 
Agnieszka Wieczorek.

Po części oficjalnej zebrani 
wysłuchali koncertu kwarte-
tu „Lepiej późno niż wcale” 
– finalistów programu The 
Voice Senior.

Przy kawie i torcie, który 
ufundował Burmistrz Ra-
koniewic miło upłynął wie-
czór. Na zakończenie każdy z 
uczestników otrzymał drob-
ny upominek (torba TMZR) 
i mógł wpisać się do kroniki, 
którą prowadzi dla nas Mag-
dalena Chojnacka oraz obej-
rzeć wystawę z 45 lat działal-
ności.

Działanie pn. „ Poznanie 
i wspólne decydowanie” 
składało się z 2 zadań- spo-
tkań warsztatowych. Pierw-
sze z nich to „WARSZTAT 
Z ZIELENIĄ” gdzie młodzież 
niepełnosprawna z WTZ 
oraz młodzież szkolna (wo-
lontariusze) mogli się zapo-
znać i porozmawiać o swoich 
pomysłach, które chcieliby 
wspólnie zrealizować w ra-
mach projektu.

Z uwagi, że stowarzyszenie 
opiekuje się Ogrodem Senso-
rycznym powstał pomysł, aby 
postawić wiatkę, która byłaby 
także miejscem wspólnych 
spotkań wolontariuszy. Bę-
dzie to element ogrodu o któ-
ry będą mogli zadbać i czuć się 
jego gospodarzami.

Podczas drugiego spotka-
nia pn. ” Zajęcia z tamtych 
lat” młodzież szkolna oraz 
młodzież niepełnosprawna 
miała możliwość wspólnej 
zabawy i edukacji. Odbyły się 
zajęcia z tamtych lat , w któ-
rych młodzież mogła poznać 
zabawy które teraz są zapo-
mniane . Odbyły się zabawy 
ze skakanką, hula hop, gumą 
do skakania, klasy jak i gry 
planszowe.

Projekt realizowany jest 
w ramach współfinansowa-
nia ze Środków Narodowego 
Instytutu Wolności- Cen-
trum Rozwoju Społeczeń-
stwa Obywatelskiego w ra-
mach Rządowego Programu 
Fundusz Inicjatyw Obywatel-

skich NOWEFIO na lata 2021- 
2030, prowadzony przez 
grupę nieformalną „Łączni-
ki” pod patronatem Stowa-
rzyszenia Pomocy Dzieciom 
„Serce” w Rakoniewicach. 
Jest to już kolejny projekt 
w ramach współpracy z Cen-
trum PISOP z Leszna, dzięki 

któremu mogą być wdrażane 
inicjatywy lokalne.

Przed nami jeszcze kilka 
spotkań w ramach obecnego 
projektu- będą to wakacyjne 
spotkania integracyjne aby 
wzmacniać i budować siłę 
wolontariatu w naszej gmi-
nie.

Bezpieczne Wakacje 
#latozsanepidem

45-lecie Towarzystwa Miłośników Ziemi Rakoniewickiej

„DECYDUJESZ – ZYSKUJESZ” w WTZ 
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We wtorek, 4 lipca, Burmistrz 
Rakoniewic, Gerard Tomiak, 
spotkał się z Komendantem 
Głównym Państwowej Straży 
Pożarnej, gen. Bryg. Andrze-
jem Bartkowiakiem. Spotka-
nie w Komendzie Głównej 
PSP w Warszawie to efekt 
współpracy jeszcze z czasów, 
kiedy A. Bartkowiak pełnił 
funkcję Wielkopolskiego 
Komendanta Wojewódzkie-
go PSP w Poznaniu w latach 
2016-2019; wówczas podczas 
niezapomnianego biegu „Dy-
cha Drzymały” odbywały się 
Mistrzostwa Polski Straża-
ków Zawodowych i Ochotni-
ków na dystansie 10 km. Dzię-
ki bardzo dobrej współpracy, 

w niedługim czasie, do jedno-
stek OSP Jabłonna i Rakonie-
wice, które działają w ramach 
Krajowego Systemu Ratow-
niczo – Gaśniczego, trafiły 
nowe samochody pożarnicze 
zakupione ze środków budże-
tu państwa i budżetu gminy 
Rakoniewice.

Na spotkaniu poruszone 
zostały tematy, m.in. zbliża-
jących się obchodów 50-lecia 
Wielkopolskiego Muzeum 
Pożarnictwa oraz wiele in-
nych spraw dotyczących tak-
że jednostek OSP, działają-
cych w ramach Krajowego 
Systemu Ratowniczo – Ga-
śniczego na terenie naszej 
gminy.

Spotkanie z generałem

Program nauki pływania 
w Gminie Rakoniewice – 
UMIEMY PŁYWAĆ został 
przeznaczony dla wszyst-
kich uczniów klas trzecich 
ze szkół podstawowych 
z terenu Gminy Rakoniewice. 
Realizacja programu rozpo-
częła się w kwietniu 2023 r., 
a zakończyła w czerwcu 2023 
r.  Wszyscy chętni ucznio-
wie z klas trzecich ze szkół: 
z Rakoniewic, Rostarzewa, 
Jabłonny, Ruchocic i Łąkie-
go mieli możliwość przystą-
pienia do programu poprzez 
wypełnienie przez ich praw-
nych opiekunów, deklaracji 
uczestnictwa w programie.

Gmina Rakoniewice za-
pewniła bezpłatny trans-
port spod poszczególnych 
szkół do  Pływalni Miejskiej 

w Wolsztynie i z powrotem 
oraz opiekę nauczycieli-
-opiekunów i instruktorów 
pływania. Prawni opiekuno-

wie opłacali bilety wstępu do 
pływalni w kwocie 200,00 
zł za cały program nauki 
pływania. Zajęcia odbywały 

się w soboty od kwietnia do 
czerwca 2023 r. w godzinach 
popołudniowych i wieczor-
nych. Maksymalna liczba 
uczniów w grupie wynosiła 
15 dzieci. Program nauki pły-
wania obejmował 20 jedno-
stek lekcyjnych dla każdego 
dziecka. 

Podczas jednego wyjazdu 
przeprowadzone były dwie 
jednostki lekcyjne. Realizato-
rami programu byli nauczy-
ciele-opiekunowie i instruk-
torzy pływania.

Z pewnością umiejętno-
ści nabyte przez młodzież 
szkolną z terenu Gminy Ra-
koniewice podczas programu 
UMIEMY PŁYWAĆ, przyczy-
nią się do bezpiecznego spę-
dzania czasu wolnego nad 
wodą.

12 lipca 2023 roku, podczas 
LI sesji Rady Miejskiej Rako-
niewic, Edward Laskowski 
otrzymał z rąk Burmistrza dr 
Gerarda Tomiaka oraz Prze-
wodniczącego Rady Krzysz-
tofa Krawczyka odznaczenie 
Złoty Herb.

Złoty Herb Rakoniewic 
to dopełnienie wyróżnienia 
jakim jest tytuł Zasłużony 
dla Gminy Rakoniewice. 
Uchwały w tej sprawie, rada 
miejska podjęła 14 czerwca 
2023 r.

Na wniosek Towarzy-
stwa Miłośników Ziemi Ra-
koniewickiej, Pan Czesław 
Rostkowski i Pan Edward 
Laskowski otrzymali tytuł 
Zasłużony dla Gminy Rako-
niewice oraz odznaczenie 
Złoty Herb.

To pierwsi mieszkańcy 
naszej gminy, którzy otrzy-
mali takie odznaczenie.

Wnioski Towarzystwa Mi-
łośników Ziemi Rakoniewic-
kiej o nadanie Panu Czesła-
wowi Rostkowskiemu i Panu 
Edwardowi Laskowskiemu 
tytułu „Zasłużony dla Gmi-
ny Rakoniewice” wpłynę-
ły do Urzędu Miejskiego 
Gminy Rakoniewice w dniu 
14.04.2023 r. Zgodnie z obo-
wiązującym regulaminem 
wnioski rozpatrzyła Komisja 
ds. Wyróżnień Honorowych.

Zarówno Pan Czesław jak 
i Pan Edward to emerytowa-
ni nauczyciele, regionaliści, 
autorzy wielu publikacji 
i wieloletni działacze Towa-
rzystwa Miłośników Ziemi 
Rakoniewickiej im. Michała 

Drzymały w Rakoniewicach 
od początku jego istnienia 
(1978 r.).

Nadanie Tytułów „Zasłu-
żony”, jest podziękowaniem 
za zaangażowanie Pana Cze-
sława Rostkowskiego i Pana 
Edwarda Laskowskiego dla 
dobra wspólnoty samorządo-
wej gminy Rakoniewice.

Pierwszą część wyróż-
nienia, Panowie otrzymali 
w dniu 16 czerwca br. pod-
czas uroczystości 45 – lecia 
działalności Towarzystwa 
Miłośników Ziemi Rako-
niewickiej. Tego dnia, Prze-
wodniczący Rady Miejskiej 
Rakoniewic Krzysztof Kraw-
czyk odczytał podjęte w tej 
sprawie uchwały i wręczył je 
na ręce Pana Edwarda i mał-
żonki Pana Czesława, Pani 

Marii Rostkowskiej.
12 lipca, na kolejnej już se-

sji rady odbyło się oficjalne 
wręczenie Złotych Herbów. 
Tego dnia, zabrakło jednak 
obecności Pana Czesława, 
który nie mógł być z nami 
z powodów osobistych.

Uchwałą nr L/387/2023 
Rady Miejskiej Rakoniewic 
z dnia 14 czerwca 2023 r. zo-
stał przyznany Panu Czesła-
wowi Rostkowskiemu tytuł 
Zasłużony dla Gminy Rako-
niewice.

Uchwałą nr L/388/2023 
Rady Miejskiej Rakoniewic 
z dnia 14 czerwca 2023 r. zo-
stał przyznany Panu Edwar-
dowi Laskowskiemu tytuł 
Zasłużony dla Gminy Rako-
niewice.

Oliwia Kaczmarek

 JUŻ….  UMIEMY PŁYWAĆ

Zasłużeni dla Gminy Rakoniewice… Program polityki zdrowotnej leczenia niepłodności 
metodą zapłodnienia pozaustrojowego 

dla mieszkańców województwa wielkopolskiego
w latach 2022-2023

Informujemy, że Gmina Rakoniewice wyraziła chęć współ-
pracy z Urzędem Marszałkowskim Województwa Wielko-
polskiego w Poznaniu w zakresie współfinansowania Pro-
gramu polityki zdrowotnej leczenia niepłodności metodą 
zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców woje-
wództwa wielkopolskiego w latach 2022-2023.

W budżecie Gminy na ten cel została zabezpieczona kwota 
w wysokości 20.000,00 zł.

Aktualnie planowane jest ogłoszenie konkursu przez 
Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego na 
wybór Realizatora, który wykona procedurę zapłodnienia 
pozaustrojowego u osób uczestniczących w Programie.

O szczegółach dotyczących Programu będziemy informo-
wać na bieżąco.

Komendant Główny Państwowej Straży Pożarnej, gen. Bryg. Andrzej Bartkowiak
oraz Burmistrz Rakoniewic dr Gerard Tomiak

Pani Maria Rostkowska w imieniu małżonka odbiera Uchwałę z rąk
Przewodniczącego Rady Miejskiej Rakoniewic Krzysztofa Krawczyka

Burmistrz Rakoniewic dr Gerard Tomiak przypina Złoty Herb do klapy marynarki 
Pana Edwarda Laskowskiego

Przewodniczący Rady Krzysztof Krawczyk wręcza Uchwałę o nadaniu tytułu na 
ręce Pana Edwarda Laskowskiego
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3 lipca br., w Domu Dzienne-
go Pobytu działającym przy 
Ośrodku Pomocy Społecznej 
w  Nowym Tomyślu, odbyło 
się spotkanie wdrażające dla 
seniorów, którzy otrzymali 
tzw. „opaski bezpieczeń-
stwa” w  tegorocznej edycji 
programu „Teleopieka dla 
mieszkańców Gminy Nowy 
Tomyśl”. Opaska, to małe 
urządzenie przypominające 
zegarek, pozwalające na sta-
łe monitorowanie pod kątem 
potencjalnego zagrożenia dla 
zdrowia lub życia oraz umoż-
liwiające natychmiastowe 
wezwanie pomocy.

Zebranych przywitał 
Mateusz Jandy – Dyrektor 
Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Nowym Tomyślu, który 
wyraził zadowolenie z za-
interesowania, jakim cieszy 
się program teleopieki. Na-
stępnie głos zabrała Grażyna 
Pogonowska – Zastępczyni 
Burmistrza Nowego Tomy-
śla, która pogratulowała ze-
branym zakwalifikowania do 
programu i  poinformowała 
o przystąpieniu Gminy Nowy 
Tomyśl do Związku Powiato-
wo-Gminnego „Wielkopolski 
Transport Regionalny”. Pa-
nie Czesława i Maria – benefi-
cjentki programu z ubiegłego 
roku, opowiedziały o swoich 
doświadczeniach i przekaza-
ły praktyczne wskazówki po-

czątkującym użytkownikom 
opasek.   

W dalszej kolejności To-
masz Gibert – przedstawiciel 
firmy SiDLY Sp. z o.o. prze-
prowadził szkolenie dotyczą-
ce obsługi opasek oraz od-
powiedział na liczne pytania 
zebranych.

Na koniec pracownice 
Domu Dziennego Pobytu 
z Anną Palicką – Kierow-
nikiem – na czele oficjalnie 
przekazały opaski bezpie-
czeństwa nowym użytkow-
nikom.

Warto przypomnieć, że 
program kierowany jest do 
osób w wieku 65 lat i więcej, 
które mają problemy z samo-
dzielnym funkcjonowaniem 
ze względu na stan zdrowia, 
prowadzących samodziel-
ne gospodarstwa domowe 
lub mieszkających z  oso-
bami bliskimi, które nie są  
w stanie zapewnić im wy-
starczającego wsparcia.

Dzięki przystąpieniu 
Ośrodka Pomocy Społecznej 
do programu „Korpus Wspar-
cia Seniorów” i dofinansowa-
niu w wysokości 20 tys. zł od 
Gminy Nowy Tomyśl, w 2022 
roku opaski otrzymało 30 se-
niorów (którzy używają ich 
także w  tej edycji programu) 
oraz kolejnych 60, którzy 
dopiero zapoznają się z ideą 
teleopieki.

Kolejni seniorzy otrzymali 
opaski bezpieczeństwa

15 czerwca br., w siedzibie 
Urzędu Miejskiego w Nowym 
Tomyślu, odbyło się spotka-
nie, podczas którego Wło-
dzimierz Hibner – Burmistrz 
Nowego Tomyśla przyjął 
ślubowanie nowo mianowa-
nej Dyrektor Centrum Usług 
Wspólnych – pani Agnieszki 
Rajewskiej-Czajki.

Centrum Usług Wspólnych 

to samorządowa jednostka 
organizacyjna, utworzona 
1  marca br., do której zadań 
należy obsługa finansowo-
-księgowa szkół i placówek 
oświatowych oraz innych 
jednostek z terenu Gminy 
Nowy Tomyśl, co zapewni 
optymalizację ich działania 
w sensie organizacyjnym 
i decyzyjnym.

28 czerwca br. została pod-
pisana umowa z Wykonawcą 
zamówienia pn. „Budowa ul. 
Lutowej w  Glinnie”, którym 
jest firma QBRUK KRZYSZ-
TOF KUBICKI z Glinna, 
a koszt inwestycji wynosi po-
nad 1,7 mln zł. 

Zakres robót obejmuje 
dwa etapy (I i IV) posiada-
nej dokumentacji projekto-

wej zatwierdzonej decyzją 
Starosty Nowotomyskiego 
o zezwoleniu na realiza-
cję inwestycji drogowej nr 
1/2020 z dnia 14.02.2020 r., 
(główny odcinek ul. Lutowej 
od ulicy Kościuszki do wy-
sokości rowu znajdującego 
się na dz. ob. ewid. 748/2 ob. 
Glinno), tj. na długości ok 
440 m.

Zamówienie obejmuje wy-
konanie, w szczególności, 
następujących podstawo-
wych robót:

a przebudowę nawierzch-
ni na nawierzchnię z kostki 
brukowej,

a przebudowę zjazdów in-
dywidualnych,

a budowę kanalizacji desz-
czowej,

a budowę rowów przy-
drożnych,

a usunięcie kolizji z istnie-
jącymi sieciami.

W ramach inwestycji ist-
niejące oświetlenie zostanie 
wymienione na energoosz-
czędne LED (łącznie 12 sztuk). 

Wykonawca na zrealizo-
wanie zadania ma 5 miesię-
cy.

Powołanie Dyrektora Centrum 
Usług Wspólnych

Budowa ul. Lutowej w Glinnie

Wiele kontrowersji wzbu-
dziła decyzja większości 
radnych, dotycząca budowy 
dwóch nowych tężni solan-
kowych w Nowym Tomyślu. 
Pomimo otrzymania 2 mln 
zł dofinansowania zewnętrz-
nego, gotowego projektu 
oraz pozwolenia na budowę, 
większość radnych nie chce 
tej inwestycji, jako argumen-
ty podając, m.in. rzekomą 
szkodliwość takich instalacji, 
w tym rozwój bakterii. 

Wydaje się jednak, że rze-
czywistym celem radnych 
jest wyłącznie uniemożli-
wienie burmistrzowi zreali-
zowania inwestycji, pomimo 
wcześniejszej zgody Rady na 
wprowadzenie jej do budżetu 
i wydania ponad 44 tys. zł na 
projekt.

W tym miejscu warto przy-
pomnieć, jakie korzyści niosą 
ze sobą tężnie solankowe: 
tworzą one mikroklimat, 

ochładzają otoczenie w upal-
ne dni, stanowią niewątpli-
wą atrakcję turystyczną, co 
więcej są miejscem, angażu-
jącym odwiedzających przez 
dłuższy czas, także ze wzglę-
du na planowaną infrastruk-
turę towarzyszącą. Obecnie 
ten teren – znajdujący się 
w   centrum miasta – jest za-
niedbany i nie nadaje się do 
użytku. 

Dotychczas z tężni solan-
kowych znany był głównie 
Ciechocinek, jednak po prze-
prowadzeniu modernizacji, 
za wstęp do obszaru tężnio-
wego, odwiedzający muszą 
płacić 9  zł lub 6 zł (bilet ulgo-
wy). Natomiast nowotomy-
skie tężnie będą całkowicie 
darmowe zarówno dla miesz-
kańców, jak i osób przyjezd-
nych.

W lipcu br. do Urzędu Miej-
skiego w Nowym Tomyślu 
wpłynęła petycja, popiera-
jąca budowę tężni solanko-
wych, podpisana przez po-
nad 100 osób. Radni, którzy 
sekundują inwestycji, nadal 
zbierają podpisy w tej spra-
wie.

Pozostaje więc tylko jed-
no pytanie: czy kilkana-
ście osób, reprezentujących 
wszystkich obywateli gminy, 
dojrzy potrzeby mieszkań-
ców i pozwoli dojść do głosu 
zdrowemu rozsądkowi? 

W najbliższym czasie ogło-
szone zostanie kolejne po-
stępowanie na budowę tężni 
solankowych i zagospoda-
rowanie terenu przy ul.  Zbą-
szyńskiej w Nowym Tomyślu.

Inwestujemy od lat 
w przedszkola, szkoły, żło-
bek, czy obiekty sportowe. 
Pora na większą inwestycję 
dla seniorów.

Sprawa tężni okiem burmistrza

19 czerwca br. odbyło się 
ostatnie posiedzenie Ze-
społu Interdyscyplinar-
nego ds. Przeciwdziała-
nia Przemocy w Rodzinie, 
w związku z nowelizacją 
ustawy o przeciwdziałaniu 
przemocy w rodzinie. Ze-
spół ten został powołany 
w maju 2011 r. przez Bur-
mistrza Nowego Tomyśla. 
W jego skład w myśl ustawy 
wchodzili przedstawicie-
le pięciu instytucji: Policji, 
Pomocy Społecznej, Oświa-
ty, Służby Zdrowia, Komisji 
Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. Dodatkowo 
powołano przedstawiciela 
Kuratorów Sądowych, Po-
wiatowego Centrum Pomo-
cy Rodzinie oraz organizacji 
pozarządowej.

Czym zajmował się zespół?
Do głównych zadań na-

leżała realizacja działań 
określonych w gminnym 
programie przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie oraz 
ochrony ofiar przemocy w ro-
dzinie, koordynowanie dzia-
łań podmiotów wchodzących 
w skład zespołu, czyli: 

a diagnozowanie proble-
mów przemocy w rodzinie  
i podejmowanie działań 
w środowisku zagrożonym 
przemocą w rodzinie, mają-
cych na celu przeciwdziała-
nie temu zjawisku,

a inicjowanie interwencji 
w środowisku dotkniętym 
przemocą w rodzinie,

a rozpowszechnianie in-
formacji o instytucjach, oso-
bach i możliwościach udzie-
lania pomocy w środowisku 
lokalnym, 

a inicjowanie działań 
w stosunku do osób stosują-
cych przemoc w rodzinie. 

Zespołem Interdyscypli-
narnym kierował Przewod-
niczący Zespołu, wybierany 
przez członków co trzy lata. 

W celu rozwiązania pro-
blemów związanych z wystę-
powaniem przemocy w in-
dywidualnych przypadkach 
Zespół powoływał grupy 
robocze, które pracowały 
w oparciu o procedurę Niebie-
skiej Karty. Jest to formularz, 

w którym przedstawiony jest 
problem przemocy fizycznej 
wobec najbliższej osoby do-
rosłej i dzieci. Grupy robocze 
prowadzą rozmowy z osoba-
mi dotkniętymi przemocą, 
proponując wsparcie i po-
moc różnych instytucji oraz  
z osobami stosującymi prze-
moc, uświadamiając im, że 
jest ona przestępstwem.

W zawiązku ze zmianą 
w/w ustawy, która z dniem 22 
czerwca br. otrzymuje nową 
nazwę tj. ustawy o przeciw-
działaniu przemocy domo-
wej, zakończono działalność 
obecnego Zespołu i jedno-
cześnie podjęto działania 
w celu powołania przez Bur-
mistrza Nowego Tomyśla Ze-
społu do Spraw Przeciwdzia-
łania Przemocy Domowej.

19 czerwca miało rów-
nież miejsce pożegnanie 
dotychczasowej Przewod-
niczącej Zespołu – Jolanty 
Szade. Włodzimierz Hib-
ner – Burmistrz Nowe-
go Tomyśla oraz Mateusz 
Jandy – Dyrektor Ośrodka 
Pomocy Społecznej złożyli 
podziękowanie za wielolet-
nią pracę, która przyniosła 
efekty w postaci sprawnie 
działającego systemu wspie-
rania osób i rodzin w Gminie 
Nowy Tomyśl.

Podsumowując pracę ca-
łego Zespołu stwierdzono, 
że działał on skutecznie 
i był prowadzony przez do-
świadczonego lidera, a jego 
członkowie posiadali uzu-
pełniające się kompetencje  
i doświadczenie.

Ostatnie posiedzenie Zespołu Interdyscyplinarnego 
ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie
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Budowa świetlicy w Grubsku 
powoli dobiega końca. Obec-
nie prowadzone są prace 
wykończeniowe, związane 
z przyłączaniem mediów.

Dotychczas wykonana zo-
stała już konstrukcja budynku, 
stolarka okienna i drzwiowa, 
wykonane są także utwardze-
nia wraz z ogrodzeniem.

Wykonawcą zadania jest 
Zakład Remontowo-budow-
lany REMBUD Krzysztof 
Przysiecki, Sokolniki Małe 
21, 64-530 Kaźmierz. Umowa 
z wykonawcą została podpi-
sana 29 listopada ubiegłego 
roku. Koszt budowy świetli-
cy wynosi prawie 620 tys. zł 
brutto.

Budowa świetlicy w Grubsku – trwają 
prace wykończeniowe

Architektura wernakular-
na, to tradycje budowlane 
charakteryzujące się lokal-
nością zarówno materia-
łów konstrukcyjnych, jak 
i w dziedzinie umiejętności 
i potrzeb.

Właśnie aby zachować 
unikalną wartość lokalnych 
tradycji budowlanych, po-
wstała idea VERNADOC. Są 

to warsztaty dla architektów 
i studentów architektury 
z całego świata, którzy przez 
dwa tygodnie dokumentują 
tradycyjne budownictwo wy-
branego regionu. 

Dotychczas warsztaty od-
bywały się m.in. w Finlandii 
oraz Tajlandii, natomiast 
w tym roku po raz pierw-
szy zawitają do Polski, a do-

kładnie do Nowego Tomyśla 
(24.07-06.08.2023).

Uczestnicy warsztatów 
udokumentują tradycyjną 
architekturę naszego miasta 
i okolic, a  w  szczególności 
skoncentrują się na budow-
nictwie olęderskim.

Szczegółowe informacje 
znajdują się na załączonym 
plakacie.

Międzynarodowe warsztaty dokumentacji architektury 
wernakularnej VERNADOC po raz pierwszy w Polsce!

OGŁOSZENIE O PRZETARGU

Burmistrz Trzciela ogłasza w dniu 03 sierpnia 2023 roku o godzinie 9 30 I przetarg ustny 
nieograniczony na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, stanowiącej własność Gminy 
Trzciel, położonej w Brójcach składającej się z działki o numerze ewidencyjnym 603 o po-
wierzchni 9,1197 ha .
Cena wywoławcza 349.300,00 zł.                                                                                                                                         
Osoby biorące udział w przetargu zobowiązane są wpłacić wadium w wysoko-
ści  34.930,00 zł na konto Gminy Trzciel w Lubuskim Banku Spółdzielczym Mię-
dzyrzecz Oddział Trzciel nr  23 8367 0000 0060 0255 6000 0009 w terminie do 
dnia 31 lipca 2023 roku. Osoba która, w wyniku przetargu zaoferuje najwyższą 
cenę za przedmiotową działkę dodatkowo winna będzie pokryć koszty związane  
z przygotowaniem działki do sprzedaży w tym:
- operatu szacunkowego sporządzonego przez uprawnionego rzeczoznawcę
- wypisu z rejestru gruntów oraz wyrysu z mapy ewidencyjnej
w kwocie: 814,20 zł, która zostanie doliczona do ceny ustalonej w trakcie przetargu.
Pozostała reszta ceny uzyskana w przetargu winna być uiszczona przez nabywcę do dnia 
zawarcia umowy notarialnej.
Przetarg odbędzie się w siedzibie Urzędu Miejskiego w Trzcielu, w Sali Narad.
Zastrzega się  prawo odwołania przetargu bez podania przyczyn.

Burmistrz Trzciela
 Jarosław Kaczmarek

GMINA TRZCIEL

„Burmistrz Trzciela informuje, że w siedzibie Urzędu Miejskiego w Trzcielu został wywie-
szony wykaz numer 395/2023 nieruchomości komunalnych przeznaczonych do sprzedaży.”                        

„Burmistrz Trzciela informuje, że w siedzibie Urzędu Miejskiego w Trzcielu został wywie-
szony wykaz numer 401/2023 nieruchomości komunalnych przeznaczonych do sprzedaży.”                        

W czwartek, 22 czerwca br., 
o godz. 17.00 na sali wido-
wiskowej w Nowotomyskim 
Ośrodku Kultury odbyło się 
VI spotkanie Burmistrza No-
wego Tomyśla z mieszkańca-
mi Gminy. Była to okazja do 
podsumowania najważniej-
szych inwestycji gminnych 
z ostatnich lat oraz odpo-
wiedzi na pytania, nurtujące 
mieszkańców Gminy Nowy 
Tomyśl.

Burmistrz Włodzimierz 
Hibner, na wstępie spotka-
nia, podsumował dotychcza-
sowe działania związane z 
oczekiwaną od lat inwesty-
cją w Nowym Tomyślu, czyli 
budowę drogi wojewódzkiej 
wraz z wiaduktem nad tora-
mi kolejowymi.

W dalszej części spotka-
nia Burmistrz zaprezentował 
szereg inwestycji zrealizowa-
nych w Gminie Nowy Tomyśl 
w minionych latach, wspo-
mniał również o planach in-
westycyjnych, których reali-
zacja na dzień dzisiejszy nie 
powiodła się.

W drugiej części spotkania 
mieszkańcy zadawali pyta-
nia dotyczące aktualnych 
spraw związanych z funk-
cjonowaniem Gminy. Padło 
wiele ważnych pytań doty-
czących m.in. osób niepeł-
nosprawnych , komunikacji 

miejskiej czy działań straży 
miejskiej. 

Szczegółowy zapis spotka-
nia z mieszkańcami dostępny 
w serwisie YT

Osobiście zadziwił mnie 
jeden fakt, że podczas pane-
lu pytań, radni, którzy mają 
wszak możliwość bezpośred-
niej konfrontacji z burmi-

strzem, przejęli mikrofony. 
Co do pytań i odpowiedzi się 
nie odnoszę. Jednak warto by 
dać głos tym, którzy radny-
mi nie są. Z pozdrowieniami 
dla uczestników spotkania 
Adam Rybarczyk

NowotomyskiMagazyn.pl
Fot. Maciej Kasprzak / 

Wielkopolskamagazyn.pl

Spotkanie burmistrza z mieszkańcami
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NOWOŚĆ

Oj nie tak często mamy oka-
zję zobaczyć takie sławy nie 
tylko polskiego, ale i między-
narodowego żużla, ale udało 
się. Udało się zorganizować 
niezwykłe zawody w tej dys-
cyplinie właśnie w Poznaniu.

Kto raz trafi na ten sta-
dion na pewno doceni jego 
niezwykłe położenie. Cóż in-
frastruktura całego obiektu 
pozostawia jeszcze bardzo 
wiele do życzenia, ale to już 
zupełnie inna kwestia. Nato-
miast zarówno otoczenie jak 
i atmosfera na trybunach są  
niepowtarzalne.

Kiedy na konferencji pra-
sowej trener naszej repre-
zentacji Rafał Dobrudzki 
przedstawił założenia meczu, 
wiadomo już było, że czeka 
nas świetne widowisko.

A zadanie nie było wcale 
takie łatwe, bo w Reprezen-
tacji Polski nie pojawiło się 
kilku czołowych zawodników 
z Mistrzem Świata Bartoszem 
Zmarzlikiem na czele.

A to przecież filar naszej 
kadry. Stąd losy meczu waży-
ły się dosłownie do ostatnich 
biegów. Jednak to  z kolei do-
dało całemu meczowi nie-
zwykłej dramaturgii.

Na takie widowiska raczej 
nie przychodzą przypadkowi 
widzowie, to w pozytywnym 
tego słowa znaczeniu, fana-
tycy żużla. Ludzi doskonale 
znający się na tym sporcie, 
a co najważniejsze płeć nie 
gra tu żadnej roli. Zarówno 

kobiety jak i mężczyźni po-
jawiający się na Golęcinie 
świetnie znają się nie tylko 
na zasadach tej dyscypliny, 
ale także znają zawodników. 
Potrafią ocenić możliwości 
i poziom każdego z nich. Za-
tem mecze żużlowe to spe-
cyficzne spektakle, gzie nie 
tylko „aktorzy” na czarnej 
bieżni, ale także kibice czują 
wzajemną więź. A to na pew-
no pomaga. Do tego na trybu-
nach zasiadają całe rodziny 
i całe rodziny dopingują. Sza-
liki, koszulki, czapeczki trąb-
ki i głośny doping.

Chociaż zawodnicy tego 
przecież podczas biegów nie 
słyszą, to jednak świadomość, 
że cały stadion ich wspomaga, 
dodaje wiary we własne siły.

A tej wiary było 8 lipca na-
prawdę potrzeba. Przed trze-
ma ostatnimi, nominowanym 
biegami był bowiem remis. 

Stąd przed chwilą wspomnia-
łem, że losy meczu ważyły się 
do ostatniej chwili.

No cóż nie od dzisiaj wiado-
mo, że w sporcie najbardziej 
liczy się wola walki... do koń-
ca. Stad ostateczny rezultat 
meczu żużlowego  Polska – 
Reszta Świata 48:42.

Wygraliśmy. Egzamin zdali 
nie tylko polscy żużlowcy, ale 
także organizatorzy i publicz-
ność.

Możemy się cieszyć, że po-
mimo tego iż w innych mia-
stach są o wiele wspanialsze 
stadiony żużlowe, ten dość 
skromny obiekt na poznań-
skim Golęcinie został dobrze 
zapamiętany przez zawod-
ników i władze Polskiego 
Związku Żużlowego.

Zatem... do kolejnych tak 
emocjonujących zawodów 
w Poznaniu.

Tekst i zdj.: Andrzej Błaszczak

Rusza apelacja w sprawie 
byłego senatora Aleksandra 
Gawronika, który w 2022 
roku został uniewinniony od 
zarzutu podżegania do zabój-
stwa dziennikarza Jarosława 
Zientary. Pierwsza rozpra-
wa odbyła się w czwartek 29 
czerwca. W procesie apela-
cyjnym zeznania złoży nowy 
świadek. Osoba ta, jak podaje 
Onet, może mieć wiedzę na 
temat poszukiwania przez 
Gawronika płatnego zabójcy.

Sąd Okręgowy w Poznaniu 
uniewinnił byłego senatora 
24 lutego 2022 r.  Sędzia Jo-
anna Rucińska, odczytując 
uzasadnienie wyroku, pod-
kreśliła, że „prokurator nie 
wykazał, by oskarżony był 
sprawcą zarzucanego mu 
czynu, czego skutkiem mu-
siało być wydanie wyroku 
uniewinniającego Aleksandra 
Gawronika i obciążenie kosz-

tami procesu Skarbu Pań-
stwa”. Oskarżyciel, prok. Piotr 
Kosmaty, wniósł apelację i 
zaskarżył wyrok Sądu Okrę-
gowego w Poznaniu. Zarzucił 
sądowi między innymi błędy 
formalne i błędy dotyczą-
ce ustaleń faktycznych. W 
czwartek 29 czerwca odbę-
dzie się pierwsza rozprawa 
procesu apelacyjnego. - Będę 
się domagał zwrotu sprawy 
do pierwszej instancji i po-
nownego procesu Aleksandra 
Gawronika. Wyrok sprzed 
półtora roku jest błędny. Sąd 
Okręgowy wówczas ocenił ze-
brane przeze mnie dowody w 
sposób pospieszny, wybiórczy 
i tendencyjny, a poza tym sam 
sobie zaprzecza. Przykładowo 
w jednym zdaniu sąd stwier-
dził, że nie przedstawiłem 
żadnych dowodów na winę 
Gawronika, a w innych frag-
mencie szczegółowo odnosił 

się do dowodów i twierdził, 
że są one nieprzekonujące - 
mówi w rozmowie z Onetem 
prok. Kosmaty. 

Portal podaje, że w swojej 
apelacji prokuratura zgłosi-
ła nowego świadka. Chodzi 
o osobę, która dotychczas 
milczała i nie była przesłu-
chiwana w sprawie dotyczą-
cej zabójstwa Ziętary. Nowy 
świadek może mieć wiedzę na 
temat domniemanych poszu-
kiwań płatnego zabójcy przez 
Gawronika w latach 90. - Taki 
świadek rzeczywiście się 
zgłosił, mówi o bardzo istot-
nych kwestiach w kontekście 
sprawstwa Aleksandra Gaw-
ronika. Nie powiem jednak, 
dlaczego tyle lat milczał, ani 
kim jest. Dla dobra postępo-
wania poczekajmy na jego 
zeznania w sądzie - przekazał 
prokurator.

Daniel Drob

To już druga edycja, bowiem 
przed rokiem po raz pierwszy 
wręczono te niezwykłe nagro-
dy. Nagrody pozbawione wy-
miaru materialnego, to dość 
nietypowe, ale tu liczy się pre-
stiż, a doceniany jest między 
innymi upór w działaniu i sze-
roko rozumiane dobro. Nazwa 
nagrody - „Stukot” niezwykle 
oryginalna, ale ma w sobie 
przesłanie, które zawsze bę-
dzie się kojarzyło z tragiczny-
mi wydarzeniami, które miały 
miejsce 28 czerwca 1956 roku 
w Poznaniu. Kiedy to od sa-
mego rana z każdą minutą 
narastał przerażający stukot. 
Stukot, głuchy stukot drew-
nianych butów tysięcy robot-
ników, którzy wyruszyli spod 
głównej bramy Zakładów 
Stalina, bo takiego „patrona” 
narzuciły po zakończeniu II 
Wojny Światowej Zakładom 
im. Hipolita Cegielskiego, ów-
czesne komunistyczne wła-
dze. Ludzie protestowali prze-
ciwko zniewoleniu, uciskowi 
i głodowym zarobkom. Wia-
domość o wielkim marszu lo-
tem błyskawicy rozniosła się 
po całym mieście i dosłownie 
z każdą minutą tłum gęstniał.

Ta statuetka to hołd oddany 
tamtym ludziom.

Po raz kolejny gala wręcze-
nia nagród odbyła się w tzw. 
„Iglicy” na terenie Między-
narodowych Targów Poznań-
skich. Teren ten to miejsce 
o tyle symboliczne, że w dniu 
protestu obywała się tu co-
roczna międzynarodowa im-
preza targowa. Stąd obecność 
dziennikarzy z całego świata 
i kiedy demonstranci weszli 
na ten teren w sposób natu-
ralny zostali zauważeni przez 
zwiedzających, wystawców 
i zagraniczne media. Ówcze-
sna władza nie mogła zatem 
wszystkiego zataić, zakłamać. 
Przekaz z protestującego Po-
znania „poszedł” w świat. 
Robotniczy zryw stał się mię-
dzynarodowym, smutnym 
newsem w agencjach całego 
świata. Warto wiedzieć, że 
statuetkę przypominającą 
jeden z ówczesnych drewnia-
nych butów w jakich praco-
wali na co dzień robotnicy, 
wykonał poznański artysta- 
rzeźbiarz Roman Kosmala.  

A kto w tym roku odebrał 
nagrodę?

W kategorii  „ O Boga” - za 
konsolidowanie lokalnych 
społeczności, budowanie 
wspólnoty wokół historii 
i tradycji, na fundamen-
cie uniwersalnych wartości 
chrześcijańskich, za dziele-

nie się i propagowanie Dobra, 
nagrodę otrzymała Fundacja 
Orszak Trzech Króli

W kategorii -  „Za wolność”, 
nagrodę otrzymał Major Ze-
non Wechmann, przewod-
niczący Wojewódzkiej Rady 
Kombatantów i Osób Repre-
sjonowanych, a także prezes 
Wielkopolskiego Oddziału 
Więźniów Politycznych Okre-
su Stalinowskiego. Człowiek 
od dekad mocno zaangażowa-
ny w upamiętnianie historii 
Narodu Polskiego.

W kategorii -  „ Za prawo 
i chleb” nagroda przypadła 
Stowarzyszeniu Hospicjum 
Palium, które od roku 1996 
zajmuje się opieką paliatyw-
ną opartą na współczuciu dla 
chorego i zrozumieniu po-
trzeb jego i jego rodziny. Sto-
warzyszenie związane jest ze 
Szpitalem Klinicznym Prze-
mienienia Pańskiego w Po-
znaniu.

W czasie gali można było 
także zwiedzić, dostępną 
nadal, zlokalizowaną na 
wolnej przestrzeni wystawę 
pt. „Monumentalna archi-
tektura Targu Poznańskiego 
w fotografii Romana Stefana 
Ulatowskiego”. To nieznane, 
pokazane tu w wielkim wy-
miarze zdjęcia, znajdujące się 
w zbiorach Wielkopolskiego 
Muzeum Niepodległości.

Musimy wiedzieć, że „Stu-
kot 56” będzie pojawiać się co-
rocznie. Stąd jest nadzieja, że 
nie uda się wymazać z pamię-
ci robotniczego, krwawego 
powstania z 28 czerwca 1956 
roku. Krwawego, bo około 70 
osób zginęło, kilkaset było 
rannych. A potem nastąpiły 
przecież dosłownie nie koń-
czące się aresztowania i re-
presje.

Kolejne nagrody „Stukot '56 
już za rok.

Tekst i zdj.: Andrzej Błaszczak

Wielki żużel na poznańskim Golęcinie

Nowy świadek może wiedzieć kto szukał płatnego 
mordercy Jarosława Ziętary

Stukot '56
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29 czerwca 2023 r. odbyło się 
oficjalne otwarcie nowego 
oddziału w Szpitalu Powia-
towym w Grodzisku Wielko-
polskim, który będzie pełnić 
funkcję Zakładu pielęgnacyj-
no-opiekuńczego dla pacjen-
tów, którzy nie wymagają już 
hospitalizacji, ale ze względu 
na stan swojego zdrowia wy-
magają specjalistycznej opie-
ki i kontroli lekarskiej.

Celem Zakładu jest przy-
wrócenie pacjentom możli-
wie jak największej spraw-
ności fizycznej i psychicznej, 
aby umożliwić im powrót 
do domu i samodzielnego 
funkcjonowania. Oferowane 
w oddziale świadczenia zdro-
wotne obejmą pielęgnację, le-
czenie oraz rehabilitację.

Powiat Grodziski na budo-
wę nowego oddziału pozy-
skał dofinansowanie z Rzą-
dowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych w wysokości 3 mln 
złotych. Całkowity koszt re-

alizacji inwestycji to prawie 
9,5 mln zł.

Dokonano także oficjalne-
go zakończenia prowadzonej 
przez szpital równolegle in-
westycji w zakresie budowy 
nowego laboratorium i apteki 
szpitalnej. Całkowity koszt 
tego działania wyniósł nie-
co ponad 3 miliony złotych, 
z czego 2 950 043,00 zł po-

chodziło z dofinansowania 
z Funduszu Przeciwdziałania 
COVID-19.

We wczorajszej uroczy-
stości wzięli udział: Minister 
Zdrowia Adam Niedzielski, 
Poseł na Sejm RP Marcin Po-
rzucek, Wojewoda Wielkopol-
ski Michał Zieliński, Dyrektor 
Wielkopolskiego Oddziału 
Wojewódzkiego Narodowego 

Funduszu Zdrowia Agnieszka 
Pachciarz, Starosta Grodziski 
Mariusz Zgaiński, Wicestaro-
sta Grodziski Sławomir Gór-
ny, Przewodniczący Rady Po-
wiatu Grodziskiego Sebastian 
Skrzypczak, radni powiato-
wi, przedstawiciele samorzą-
dów gminnych, dyrekcja oraz 
pracownicy szpitala powiato-
wego. 

W czwartek, 29 czerwca 2023 
r., w Starostwie Powiatowym 
w Grodzisku Wielkopolskim, 
odbył się briefing prasowy 
Wojewody Wielkopolskiego 
Michała Zielińskiego podczas, 
którego zostały podpisane 
umowy na dofinansowanie in-
westycji w ramach Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg. 

Powiat Grodziski w tej edy-
cji Programu uzyskał dofi-
nansowanie w łącznej wyso-
kości 17 milionów 759 926 zł 
na realizację następujących 

inwestycji: przebudowa drogi 
powiatowej Wioska - Kobyl-
niki - Grodzisk Wlkp. - etap 
IV od miejscowości Gnin do 
miejscowości Wioska oraz 
przebudowa drogi powiato-
wej Buk - Woźniki –Kotowo 
etap II i remont drogi powia-
towej Buk - Woźniki – Koto-
wo.

Dofinasowanie uzyska-
ła także Gmina Grodzisk 
Wielkopolski. Inwestycje 
będą realizowane w latach 
2023/2024.

Otwarcie oddziału opiekuńczo-pielęgnacyjnego 
w szpitalu powiatowym

Wojewoda podpisał umowy 
na 18 mln zł

Od piątku 16 czerwca do po-
niedziałku 26 czerwca 2023 
r. gośćmi samorządu Powia-
tu Grodziskiego oraz szkół 
prowadzonych przez Powiat 
Grodziski: Zespołu Szkół 
Technicznychim. Eugeniusza 
Kwiatkowskiego w Grodzi-
sku Wielkopolskim i Liceum 
Ogólnokształcącego im. Ju-
liusza Słowackiego w Gro-
dzisku Wielkopolskim była 
trzydziestoosobowa grupa 
młodzieży wraz z opiekuna-
mi z partnerskiego Miasta 
Browary w Ukrainie. Mło-
dzież przyjechała do Gro-
dziska Wielkopolskiego na 
wypoczynek letni połączony 
z zajęciami warsztatowymi 
i integracyjnymi organizo-
wanym wraz z nauczycielami 
i uczniami szkół prowadzo-
nych przez Powiat Grodziski.

W weekend 17-18 czerwca, 
grupa uczestniczyła w Gro-
dziskim Piwobraniu, zapo-
znała się z historią Grodziska 
Wielkopolskiego i zwiedziła 
Muzeum Ziemi Grodziskiej 
oraz odbyła spacer po mie-
ście. W niedzielę młodzież 
wzięła udział w Żakinadzie, 
która przeszła ulicami Gro-
dziska.

Od poniedziałku grupa 
uczestniczyła w zajęciach or-
ganizowanych przez Zespół 
Szkół Technicznych i Liceum 

Ogólnokształcące w Grodzi-
sku Wielkopolskim: rajdzie 
do Zdroju, warsztatach te-
atralnych, tanecznych oraz 
kulinarnych. Zorganizowano 
też turniej sportowyi zajęcia 
laboratoryjne.

W towarzystwie Starosty 
Grodziskiego Mariusza Zga-
ińskiego młodzież udała się 
także na campus UAM w Po-
znaniu, gdzie wzięła udział 
w warsztatach w profesjo-
nalnym studiu medialnym na 

Wydziale Nauk Politycznych 
i Dziennikarstwa. Uczniowie 
mogli zapoznać się z kierun-
kami studiów i dowiedzieć się 
jak wygląda system kształce-
nia na uczelniach w Polsce. 
Tego samego dnia, grupa 

zwiedziła Ostrów Tumski 
wraz z zabytkową Katedrą.

W ostatni weekend pobytu, 
grupa udała się do Rakoniewic 
gdzie zwiedzili Wielkopolskie 
Muzeum Pożarnictwa, Pałac 
Czarneckich oraz Uroczysko 

Wołkołatka w Woli Jabłoń-
skiej. Młodzież ugościł Urząd 
Miejski Gminy Rakoniewice, 
za co serdecznie dziękujemy.

Sobotni wyjazd do Wolsz-
tyna został zorganizowany 
wspólnie z Urzędem Miej-
skim w Wolsztynie. Młodzież 
odwiedziła Skansen Budow-
nictwa Ludowego i Parowo-
zownię, a na zakończenie 
dnia, wszyscy udali się na 
Pływalnię.

Ostatnią niedzielę swojego 
pobytu w Powiecie Grodzi-
skim młodzież spędziła na 
wspólnym grillu w Centrum 
Kształcenia Zawodowego im. 
Antoniego Thuma w Grodzi-
sku Wielkopolskim.

Serdecznie dziękujemy 
szkołom oraz instytucjom, 
za współorganizację poby-
tu młodzieży. Dzięki Waszej 
pomocy mogliśmy uatrakcyj-
nić pobyt naszych przyjaciół 
z kraju ogarniętego wojną.

Przyjazd uczniów z nasze-
go partnerskiego miasta Bro-
wary w Ukrainie, był okazją 
do wymiany doświadczeń, 
integracji z uczniami z Powia-
tu Grodziskiego oraz pozwo-
lił odpocząć im od trudnej 
sytuacji w kraju i oderwać się 
od codziennych problemów. 
Mamy nadzieję, że zawiązane 
przyjaźnie będą trwały przez 
wiele kolejnych lat.

Wizyta młodzieży z Ukrainy w Powiecie Grodziskim
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Chciałbym, w ramach możliwości zabrania głosu w debacie nad „Raportem o stanie Gminy Nowy Tomyśl za rok 2022”, zabrać głos w kwestiach związanych z gospodarką 
cieplną Gminy. Jednakże dla mnie, jako mieszkańca naszego miasta, jedyną właściwą formą wypowiedzi o działaniach i zaniechaniach Burmistrza Nowego Tomyśla – Pana 
Włodzimierza Hibnera jest skarga, zgodnie z art. 18b ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym (dz.U.2023.40. t.j.)  

S K A R G A
I. Trochę historii.

Burmistrz włodzimierz Hibner w dniu 13.04.2022r. doręczył do mieszkańców osiedli spółdzielczych w Nowym Tomyślu swoją odezwę sugerując, iż jest „proste” rozwiązanie sprawy 
podwyżek cen ciepła, polegające na wydzierżawieniu przez Spółdzielnię części majątku przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Nowym Tomyślu sp. z o.o. (pEC), mimo że to rozwiązanie 
jest sprzeczne z prawem.

Na spotkaniu w NOK w Nowym Tomyślu w dniu 2.06.2022r. z inicjatywy włodzimierza Hibnera doszło do swoistego „linczu” na prezesie pEC-u i nad Spółdzielnią, gdyż według organi-
zatorów spotkania, podatnych na manipulacje Burmistrza, oraz w opinii większości zebranych mieszkańców ani prezes pEC-u ani Zarząd Spółdzielni nic nie robi, aby gigantyczne koszty 
ciepła zatrzymać.

w nagranym na kanwie tych wydarzeń magazynie „alarm” włodzimierz Hibner zrzucał całą winę za ceny ciepła na pEC i na Spółdzielnię. w tym programie Burmistrz Nowego Tomyśla 
twierdzi, że „on nic nie może w sprawach pEC- u zrobić, kompletnie nic”.

prezes SM, prezes pEC-u oraz pełnomocnik wojewody spotkali się w siedzibie Urzędu Regulacji Energetyki w poznaniu z Dyrektor Lidią Styperek, która potwierdziła zgodność z prawem 
stanowiska Spółdzielni i pEC o niezgodności z prawem rozwiązań sugerowanych przez Burmistrza m.in. podczas wyżej wspomnianego spotkania w NOK-u.

w dniu 8 sierpnia 2022r. na osiedlu w pniewach pojawiają się pierwsze szkalujące ulotki „Obudź się czas na zmiany” oraz „Lista kandydatów” – na tej liście, jako kandydat do Rady Nad-
zorczej Spółdzielni Mieszkaniowej w Nowym Tomyślu, pojawia się pan włodzimierz Hibner, opisywany jako „prawnik”.   

po zakończeniu walnego Zgromadzenia Członków Spółdzielni  włodzimierz Hibner zostaje członkiem Rady Nadzorczej Spółdzielni Mieszkaniowej, co nie przeszkadza mu w dalszym 
podważaniu działań podejmowanych przez Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej i przez prezesa pEC-u w sprawach cen ciepła.

 
II. Zarzuty

1. Burmistrz Nowego Tomyśla, w programie telewizyjnym „alarm”, nagranym po proteście 2.06.2022r. wyraźnie mówił, że „w sprawie pEC-u nic nie może”, co stoi w sprzeczności do 
podejmowanych przez niego działań, chociażby takich jak to, że bez wiedzy pEC-u sp. z o.o. zlecił spółce KpMG opracowanie „Strategii przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Nowym To-
myślu – analiza wybranych elementów” (opracowano w lutym 2020 r.). Opracowanie to nie zostało sporządzone przez jakąkolwiek osobę posiadającą uprawnienia geologiczne kategorii 
trzeciej lub czwartej, na co wskazał na sesji Rady Miejskiej w marcu 2022r. pan profesor Jacek Zimny. Opracowanie to jest w wielu miejscach kompletnie rozmija się chociażby z aktualnym 
poziomem wiedzy o cieple geotermalnym czy też o możliwościach rozwoju sieci cieplnych w Nowym Tomyślu. Rada Miejska winna sama zbadać i jednocześnie zlecić wszystkim 
innym właściwym instytucjom zbadanie trybu wyboru  wykonawcy tego „Raportu”. Mimo że pEC nie zlecał tego „Raportu” to i tak Burmistrz Hibner jednoosobową decyzją, zabrał 
z konta pEC pełną kwotę blisko 130 tysięcy złotych, aby pokryć koszt sporządzenia tego tak zwanego „Raportu”, zupełnie nieprzydatnego spółce pEC,

2. w roku 2022 tylko i wyłącznie dzięki zapobiegliwości prezesa pEC-u - pana wojciecha Kowalskiego, udało się zmniejszyć wydatki na koszty ogrzewania dla osiedli w Nowym Tomyślu 
na kwotę około 3-3,5 mln zł. Spowodowane to było używaniem oleju opałowego jako paliwa w ciepłowni w styczniu i w lutym 2022r. (oszczędność około 1-1,2 mln zł) oraz uzyskaniem 
wyjątkowej, indywidualnej oferty przez pEC w Nowym Tomyślu od spółki pGNiG na dostawę gazu od maja do grudnia 2022 roku w cenie około 51 groszy za kwh co było ceną o około 1/3  
niższą niż mieli inni producenci ciepła w 2022r., którzy zmuszeni byli korzystać z nowych, szalejących cen gazu ziemnego. w roku 2023 prezes pEC-u w Nowym Tomyślu ponownie uzyskał 
indywidualną ofertę cenową na gaz w okresie od 1.05. do 31.12.2023r., która jest już zbliżona do kosztów paliwa gazowego, używanego do obliczenia ceny podlegającej ochronie przez 
państwo.  Te ważne informacje zostały zawarte w naszych wystąpieniach Zarządu Spółdzielni, kierowanych do Rzecznika praw Obywatelskich w warszawie oraz do Komisji Europejskiej, 
kierowane w 2023r.

3. Mimo tych wyjątkowych działań prezesa Kowalskiego, włodzimierz Hibner – jednoosobowo - jako Zgromadzenie wspólników spółki pEC, odmówił udzielenia absolutorium preze-
sowi wojciechowi Kowalskiemu, co osobiście uważam za działanie haniebne, nakierowane tylko i wyłącznie wrogością  aktualnego Burmistrza Nowego Tomyśla do osoby prezesa pEC-u 
oraz traktuję to działanie jako działanie na szkodę Gminy oraz Spółdzielni Mieszkaniowej.

4. Działania włodzimierza Hibnera skupione są na tym, żeby:
a) zrobić wszystko, aby nie doprowadzić do wykonania pierwszego odwiertu rozpoznawczo - badawczego pod kątem możliwości uruchomienia kotłowni geotermalnej w Nowym  

Tomyślu,
b) zniszczyć od środka Spółdzielnię Mieszkaniową w Nowym Tomyślu, po to, aby  powstawały wspólnoty mieszkaniowe, gdyż wg włodzimierza Hibnera „spółdzielnia mieszkaniowa to 

jest niewolnictwo XXI wieku, relikt przeszłości i socjalizmu”,
c) wynajdywać urojone przesłanki, w celu skłócania ze sobą mieszkańców gminy, przeciwstawiając mieszkańców osiedli spółdzielczych pozostałym mieszkańcom naszej Gminy,

działania podejmowane przez Włodzimierza Hibnera, jako Burmistrza Nowego Tomyśla, winny zbadać zarówno Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu (pod kątem 
działań Burmistrza na szkodę Gminy), jak i Najwyższa Izba Kontroli (pod kątem zwiększania środków Skarbu Państwa, które będą musiały być angażowane na pokrycie róż-
nicy, pomiędzy wynikową ceną ciepła w PEC a poziomem cen ciepła, podlegającym ochronie). Oceny działań Burmistrza Hibnera mogłoby dokonać również Centralne Biuro 
Antykorupcyjne, oraz Prokuratura Rejonowa w Nowym Tomyślu (pod kątem ewentualnych działań na szkodę Gminy i spółki z sektora infrastruktury krytycznej).

Zgodnie bowiem z ustawą o ograniczeniu prowadzenia działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje publiczne, zwanej „ustawą antykorupcyjną” z dnia 21.08.1997r., zgodnie 
z art. 6 ust.1 tej ustawy, jak wskazuje komentarz wydawnictwa LEX:

„Istotnym zagadnieniem, na tle art. 6 ust. 1 u.o.p.d.g. jest, czyje interesy reprezentować winny osoby wskazane na członków organów spółek prawa handlowego. Prima facie wydaje się, że inte-
resy podmiotów wskazujących, czyli np. Skarbu Państwa, gminy, powiatu etc. Na gruncie ustawy antykorupcyjnej z 1992 r. Trybunał Konstytucyjny, wypowiadając się w odniesieniu do osób zaj-
mujących kierownicze stanowiska państwowe, wyznaczonych do reprezentowania Skarbu Państwa we władzach spółki, stwierdził, że „osoba taka występuje jako przedstawiciel Skarbu Państwa 
(podmiotu podobnego), zadaniem jej jest więc reprezentowanie i ochrona interesów podmiotu publicznego, a zadanie to należy rozumieć jako obowiązek służbowy. Skoro zaś chodzi tu o osobę 
zajmującą kierownicze stanowisko państwowe, to zachodzić tu powinna daleko posunięta tożsamość pomiędzy zadaniami i interesami realizowanymi przez nią w spółce i na zajmowanym stano-
wisku państwowym. To wszystko prowadzi do szczególnego nasycenia elementami publicznymi działalności takiej osoby we władzach spółki, można nawet twierdzić, że działalność ta jest prze-
dłużeniem stanowiska państwowego przez nią pełnionego” (uchwała TK z dnia 11 stycznia 1995 r., W 17/94, OTK 1995, nr 1, poz. 18; Dz.U. z 1995 r. Nr 4, poz. 23). Tymczasem, jak słusznie podnosi 
się w literaturze, przyjęcie, że osoba taka reprezentuje np. interesy Skarbu Państwa – nie jest właściwe, bowiem z prawnego punktu widzenia jest „dalece niesatysfakcjonujące”. 
Wynika to z okoliczności, że trudno byłoby precyzyjnie zdefiniować, czym jest reprezentowanie interesu innego podmiotu. Dodatkowo podnosi się, że zgodnie z zasadami corpora-
te governance, członek rady nadzorczej powinien być lojalny wobec spółki oraz działać w interesie wszystkich wspólników (akcjonariuszy) i nie może kierować się partykularnym 
interesem akcjonariusza, któremu zawdzięcza swoje miejsce w radzie.

Skoro bowiem w zamyśle Burmistrza Nowego Tomyśla dokonać ma się zmiana na stanowisku prezesa pEC sp. z o.o. to nie jest mi znana osoba, która miałaby takie możliwości otrzymania 
kolejnej, dedykowanej dla Nowego Tomyśla, nowej oferty cenowej za gaz na rok 2024. Rok ten będzie na pewno rokiem, gdzie ceny gazu na potrzeby wytwarzania ciepła systemowego 
będą dalej chronione.  podawany powód nieudzielenia absolutorium – brak współpracy z Burmistrzem Nowego Tomyśla, działającym jako Zgromadzenie wspólników, jest  czymś absur-
dalnym, absolutnie zmyślonym i nie znajdującym potwierdzenia w rzeczywistości. Do współpracy wymagana jest wola dwóch stron.

Raport o stanie Gminy w Nowym Tomyślu
Zwracam się do Redakcji „Powiaty-Gminy” zgodnie z Prawem Prasowym o zamieszczenie mojej wypowiedzi na Sesji Rady Miejskiej 

w Nowym Tomyślu w dniu 14.06.2023 r. - Andrzej Funka – prezes Spółdzielni Mieszkaniowej
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ZAPAMIĘTAJ CENY KONKURENCJI - DAMY CI WIĘCEJ!

ul. Zachodnia 10 
Nowy Tomyśl
biuro@scrapssw.pl

SKUP SUROWCÓW WTÓRNYCH

tel. 536-859-982

wsad/niewsad 
blacha
puszka

SKuP ZłOMu

Tartak w Rakoniewicach ul. Dworcowa 5 A
Oferuje w cenach konkurencyjnych

 więźby, łaty, deski
Tel. 608444132

TOMASZ BRYCHCY
ul. Poznańska 34 ,Grodzisk Wlkp.
tel. 601 668 680

ZAKŁAD KAMIENIARSKI 

nagrobki granitowe

szeroka gama wyrobów
remonty, renowacje
galanteria nagrobków
lampy, wazony, liternictwo itp.

SPRZEDAM
Fiat 126p - elektronik, prawie nowy. Kolor zielony. Rocznik 1999. 

Cena do uzgodnienia

Telefon kontaktowy 504 822 289
PROdUKCJA OKIEN 

I dRZWI Z PCV
ROLETY ZEWNĘTRZNE, SZYBY 

ZESPOLONE, SZKLARSTWO

RAtY!
CENY KONKURENCYJNE

P.H.U. „KUBA”  Ewa Paschke
Wolsztyn, ul. Poznańska 6

tel. 68 384 27 75 
przyjmę uczniów

PRZY MłYNIE
BIStRO
Catering, 
imprezy plenerowe
ANNA CZESKA
Buk, ul. Dobieżyńska 21
tel. 61 814 05 22 
kom. 600 335 837

P. H. ANDRZEJ CIORGA
OSPRZĘT ELEKTRYCZNY, ARMATURA SANITARNA

PŁYTKI, KLEJE, FARBY, SILIKONY, GWOŹDZIE, ŚRUBY

WIELICHOWO, ul. Ogrodowa 11, tel. 61/44 40 145
RAKONIEWICE, ul. Garbary, tel. 61/44 41 062
RAKONIEWICE, ul. Kościelna, tel. 61/44 41 007
NOWY TOMYŚL ul. Długa, tel. 61/44 21 068, 61/44 41 210
KAMIENIEC, ul. Główna 23, tel. 61/44 24 841
CZYNNE OD 7.00 DO 18.00   SOBOTY 7.00 - 15.00

WYKŁADZINY 
DYWANY

Wolsztyn ul. Dworcowa 19
Usługi związane z montażem wykładzin

AUTO KOMIS 
Orwat Rafa³   Serdecznie zaprasza

Karpicko, ul. Wczasowa 71/A (wylot na Nowy Tomyśl) 
tel. 600 87 29 15, 68/ 346 81 81

Czynne: Pn. Pt 10.00 18.00, Sob. Niedz. 10.00 14.00
     SKUP AUT ZA GOTÓWKĘ             www.auto-orwat.gratka.pl

Modelarnia COBRA Bolewi-
ce wystartowała w kolejnym 
konkursie modelarskim tym 
razem w KOSZALINIE na XII 
BAŁTYCKI FESTIWAL MO-
DELARSKI 9,07,2023 KOSZA-
LIN.

Poziom konkursu był bar-
dzo wysoki, lecz jednak nasza 
rywalizacja z innymi mode-
larzami była bardzo trudna. 
Nasi modelarze pokazali 
ciężką pracę i doskonałość 
swoich modeli i zdobyli kolej-
ne miejsca medalowe.

Tak przedstawiają się wy-
niki konkursu: 
Junior 
2 miejsce  Jakub Kaczmarek

2 miejsce  Julia Szulc
3 miejsce  Julia Łotecka
3 miejsce  Adam Łabecki

Młodzik
wyróżnienie
   Radosław Wlaźlak
wyróżnienie  
 Wojciech Wlaźlak
wyróżnienie  
 Wojciech Walczak
wyróżnienie  
 Nikola Stawińska
wyróżnienie  
 Aleksandra Stawińska
wyróżnienie   Anna Skwarek
2 miejsce  Sebastian Wlaźlak
1 wyróżnienie 
 Sebastian Wlaźlak

Modelarnia COBRA Bolewice

W dniu 24 czerwca 2023 roku 
w urokliwej miejscowości 
Jabłonka Stara odbyła się II 
edycja imprezy pn. „Święto 
Lipy w Jabłonce Starej”. Or-
ganizatorami tegorocznej 
imprezy byli: Urząd Gminy 
Miedzichowo, Sołtys So-
łectwa Jabłonka Stara wraz 
z Radą Sołecką, Koło Gospo-
dyń Wiejskich „Kwiat Jabło-
ni” w Jabłonce Starej oraz 
Ochotnicza Straż Pożarna 
w Jabłonce Starej. 

Na zaproszenie Organiza-
torów odpowiedzieli: Wójt 
Gminy Miedzichowo Stani-
sław Piechota, Przewodni-
czący Rady Gminy Miedzi-
chowo Tadeusz Kolecki wraz 
z Radą Gminy, Sekretarz 
Gminy Miedzichowo Karo-
lina Łotecka, Nadleśniczy 
Nadleśnictwa Bolewice Grze-
gorz Gaczyński wraz z mał-
żonką Jolantą Gaczyńską, 
Inżynier Nadzoru Nadleśnic-
twa Trzciel Radosław Głąb 
reprezentujący Nadleśnicze-
go Nadleśnictwa Trzciel Bar-
tłomieja Lenarda, Dyrektor 
Oddziału Lubuskiego Banku 
Spółdzielczego w Trzcielu 
Rafał Toporowski, Dyrektor 
Szkoły Podstawowej w Mie-
dzichowie Szymon Fabian 
oraz mieszkańcy.

Najważniejszym  punk-
tem imprezy było przekaza-
nie wiklinowego jabłka dla 
sołectwa Jabłonka Stara od 
Urzędu Gminy Miedzichowo 
oraz posadzenie lipy w Alei 
Lipowej przez Wójta Gminy 
Miedzichowo Stanisława Pie-
choty, oraz Sołtysa Sołectwa 
Jabłonka Stara Dariusza Za-
bawę. Po przekazaniu i po-

sadzeniu odbył się korowód, 
który zakończył się przy 
świetlicy wiejskiej w Jabłonce 
Starej. Na placu głos zabrał 
Wójt Gminy Miedzichowo 
Stanisław Piechota, gdzie 
w swoim przemówieniu na-
wiązał do symboliki wikliny 
oraz realizowanego projektu 
gminnego pn. „Szlak Wikli-
ny”.

Następnie po przemówie-
niu Wójta Gminy, zaprezen-
towała się Hania Grabowska, 
która zaśpiewała utwór pt. 
„Stokrotka”. Po występie ar-
tystycznym zaprezentowały 
się grupy taneczne CRAZY 
I z Trzciela oraz Roztańczona 
Grupa Taneczna z Bolewic. 

Główną atrakcją imprezy 
był koncert zespołu The Me-
dley, który wykonuje utwory 
muzyki country. 

Impreza zakończyła się 
wspólną zabawą taneczną. 

W czasie imprezy nie za-
brakło konkursu wiedzy 
o sołectwie oraz atrakcji tj.: 
dmuchańce, animacje dla 
dzieci przygotowanych przez 
Anię&Agnieszkę, Młodzieżo-
wą Radę Gminy Miedzichowo 
oraz Stowarzyszenie Strze-
leckie „KALIBER 1257”

II edycja Święta Lipy w Jabłonce Starej

W dniu 3 lipca 2023 roku 
Gminę Miedzichowo odwie-
dził Pan Marcin Porzucek – 
Poseł na Sejm RP. Celem tego 
roboczego spotkania było 
między innymi omówienie 
prowadzonych inwestycji na 
terenie Gminy Miedzichowo. 
Pan Poseł na Sejm RP Marcin 
Porzucek udał się wraz z Wój-
tem Gminy Miedzichowo Sta-

nisławem Piechotą i Sołty-
sem Sołectwa Jabłonka Stara 
Dariuszem Zabawą z wizytą 
terenową w celu sprawdzenia 
inwestycji, które są potrzeb-
ne do realizacji.  Sprawdza-
no miedzy innymi stan drogi 
powiatowej w Jabłonce Sta-
rej oraz Szkołę Podstawową 
w Miedzichowie, która pod-
lega termomodernizacji.

Poseł Marcin Porzucek z wizytą 
w Gminie Miedzichowo
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Wręczali Prezes W.I.R. Ma-
rek Skoraszewski  oraz vice-
-prezes  W.I.R. Włodzimierz 
Szymański. 

Kordzikiem Wielkopolskiej 
Izby Rzemieślniczej w Pozna-
niu zostali  odznaczeni: Józef 
Bochniak, Wojciech Pluskota

Złotym odznaczeniem za 
zasługi w rozwoju rzemiosła 
wielkopolskiego został wy-
różniony Pan Zdzisław Ko-
ściański, autor naszej książ-
ki „70 lat działalności. Cech 

Rzemiosł Różnych w Nowym 
Tomyślu”.

Srebrne  odznaczenia za 
zasługi w rozwoju rzemiosła 
wielkopolskiego otrzymali:  
Kazimierz Beyga, Andrzej 
Domagała, Marek Grocho-
lewski, Joanna Jóźwiak, An-
drzej Kęsy, Marian Konicki, 
Przemysław Kucz, Tomasz 
Mortka, Waldemar Pięta, 
Iwona Piosik, Grzegorz Skor-
liński, Leszek Stefański, Ma-
rian Surdyk. 

Po części oficjalnej przy-
szła pora na część arty-
styczną uroczystości, którą 
uświetniły występy Modesty 
Pastiche oraz Iżi Monti For-
macja Country.

Obchody 70-lecia zakoń-
czyły się  bankietem .

W muszli  koło Nowoto-
myskiego Ośrodka Kultury 
odbywał się festyn dla dzieci 
i mieszkańców Nowego To-
myśla promujący naukę w za-
wodach rzemieślniczych.

Przy dżwiękach muzyki 
Country w wykonaniu Iżi 
Monti Formacja Country . 
Były Balony oraz zabawy dla 
najmłodszych prowadzone 
przez animatora. Zostały 
wręczone nagrody  w kon-
kursie „Jakie znasz Zawody 
Rzemieślnicze”. Konkurs 
fotograficzny 1 miejsce Igor 
Adamczak za pracę  ,, Kowal” 
oraz w konkursie rysunko-
wym Alan Wygoda 3 miejsce 
za pracę „Optyk”.

Przedsięwzięcie zostało 
częściowo sfinansowane ze 
środków Narodowego Insty-
tutu Wolności z programu 
,,Polski Inkubator Rzemiosła.

Włodzimierz Szymański

W dniu 17 czerwca 2023r. 
Cech Rzemiosł Różnych 
w Nowym Tomyślu uro-
czyście obchodził Jubileusz 
70-lecia. Obchody Jubile-
uszu zostały objęte Honoro-
wym Patronatem Wojewody 
Wielkopolskiego, Marszałka 
Województwa Wielkopol-
skiego, nowotomyskiego Sta-
rostwa oraz Urzędu Miejskie-
go w Nowym Tomyślu.

Tak ważna dla nas uroczy-
stość, wymagała odpowied-
niej oprawy, a przede wszyst-
kim nakładów finansowych. 
Dzięki sponsorom wszystko 
się udało, serdecznie dzięku-
jemy Starostwu Powiatowe-
mu w Nowym Tomyślu, Urzą-
dowi Miejskiemu w Nowym 
Tomyślu, Urządowi Miasta 
i Gminy Lwówek, Narodo-
wemu Instytutowi Wolności 
w Warszawie, Banku Spół-
dzielczemu w Nowym Tomy-
ślu, KM Metal Works sp. z o.o.  
( Tomasz Koza ), Usługowemu 
Zakładowi Ślusarskiemu ( 
Zdzisław Przybylak ), Lwó-
weckiej Orkiestrze Dętej za 
udzielone wsparcie finanso-
we i pomoc w organizacji ob-
chodów 70-lecia Cechu.

A teraz krótko o uroczysto-
ści.

Obchody 70-lecia Cechu 
zostały zainaugurowane  
o godzinie 11.00,  mszą świę-
tą w intencji Rzemiosła, która 
odbyła się w kościele Naj-
świętszego Serca Pana Jezusa  
w Nowym Tomyślu koncele-
brował ks. Kanonik Krzysztof 
Ratajczak.

Po  mszy św. przy hucznym 
akompaniamencie orkiestry 
Dętej z Lwówka   nastąpił  
uroczysty przemarsz ulicami  
Nowego Tomyśla do Nowo-
tomyskiego Ośrodka Kultury, 
gdzie miała miejsce część ofi-
cjalna uroczystości.

Po powitaniu wszystkich 
zaproszonych, w części ofi-
cjalnej wysłuchaliśmy prze-
mówień gości. Następnie 
zostały wręczone najwyższe 
odznaczenia Związku Rze-
miosła Polskiego w Warsza-
wie. Wręczał honorowy pre-
zes Z.R.P. Jerzy Bartnik oraz 
członek zarządu Z.R.P. Wło-
dzimierz Szymański .

Platynowym Medalem im. 
Jana Kilińskiego za zasługi 
dla rzemiosła polskiego zo-
stali odznaczeni: Starosta 
Powiatu Nowotomyskiego 
Andrzej Wilkoński, Bur-
mistrz Nowego Tomyśla 
Włodzimierz Hibner. Bur-
mistrz Lwówka  Piotr Dłu-
gosz, Przewodniczący Ko-
misji Rewizyjnej CRR Nowy 
Tomyśl  Zdzisław Przybylak

Złotym  Medalem im. Jana 
Kilińskiego za zasługi dla 
rzemiosła polskiego zostali 
odznaczeni: Lidia Marko-
wiak-Romel, Jerzy Patora, 
Marek Wartel.

Srebrnym Medalem im. 

Jana Kilińskiego za zasługi 
dla rzemiosła polskiego zo-
stali odznaczeni: Wiesław 
Bręk, Robert Guzik, Adam 
Kostecki, Edward Świtała 
oraz Firma KOBERLING.

Honorową Odznaką Rze-
miosła zostali wyróżnieni:  

Dariusz Błaszak, Zenon Bła-
szak, Justyna Chwirot, Ber-
nard Kasperczak, Krzysztof 
Kroma, Andrzej Kufel,Miro-
sław Patan, Bernadeta Piwo-
warska, Ernest Piwowarski, 
Michał Płonka, Przemysław 
Słociński, Piotr Wąsowicz, 

Justyna Wójcik-Domagała, 
Konrad Zielniewicz.

Po wręczeniu odznaczeń 
warszawskich przystąpiono 
do  wręczania najwyższych 
odznaczeń nadawanych 
przez Wielkopolską Izbę 
Rzemieślniczą w Poznaniu. 

70-lecie Cechu Rzemiosł Różnych w Nowym Tomyślu

Serdecznie zapraszamy uczniów chcących kształcić się 
w zawodach rzemieślniczych:

fryzjer
mechanik pojazdów samochodowych

elektryk
monter zabudowy i robót wykończeniowych w budownictwie 

monter sieci i instalacji sanitarnych
murarz-tynkarz

ślusarz
fotograf

Środki, które zostały przeznaczone na promocję uczniów, zostały 
pozyskane ze środków Narodowego Instytutu Wolności. 


